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Adana Sanayi Odası, Sanayi Kampüsü Projesi 
kapsamında Yalın Dönüşüm Eğitim Programı’nı 
hayata geçirdi. Yalın dönüşüm tekniklerini  
8 ay süreyle uygulayan 12 sanayi kuruluşu 
toplam 17 milyon liralık kazanç elde etti.

KİMYA VADİSİ, TÜRK SANAYİSİNİ ŞAHLANDIRACAK
ÇÜ Teknokent bünyesinde kurulan Kimyasal Madde Üretim Teknolojileri Merkezi Kimya 
Vadisi’nde tarım, tekstil, kozmetik, gıda, ambalaj ve otomotiv sektörlerinde kullanılan 
katma değeri yüksek kimyasalların üretim teknolojisi geliştirilecek, fizibilitesi yapılan 
kimyasallar girişimcilerin ve sanayicilerin bilgisine sunulacak.

YALIN  
DÖNÜŞÜM
DÖNEMİ

 EKONOMİDE YENİ  
 DÖNEM BAŞLIYOR 
 TOBB’un düzenlediği Türkiye Ekonomi 
 Şûrası’nda 61 sektör meclisi, sorunlarını ve 
 taleplerini Cumhurbaşkanı Erdoğan’a iletti. 

 ADANA’NIN İHRACAT 
 ŞAMPİYONLARI 
 Türkiye’nin 2019 İhracat Şampiyonları listesine 
 gıda, kimya, tekstil, otomotiv, demir çelik ve 
 çimento sektörlerinden 21 firma girmeyi başardı. 
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ZEKİ KIvAnç  
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı

  YAYIN KOORDİNATÖRÜ  
Salih Sütcü 
Yönetim Kurulu Üyesi

  YAYIN KURULU  
İmam Gazalı̇ Hıradağı 
Sayman Üye
Abdullah Özdı̇ ler 
Yönetim Kurulu Üyesi

  SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ  
Bora Kocaman
Genel Sekreter

  YÖNETİM YERİ  
ADAnA SAnAYİ ODASI
Turhan Cemal Beriker Bulvarı  
No: 156 Seyhan / ADANA
Tel: (90 - 0322) 436 63 63 Pbx
Fax: (90 - 0322) 436 16 36
İnternet: www.adaso.org.tr
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nAR PR MEDYA İLETİŞİM
DAnIŞMAnLIK LTD. ŞTİ.

  YAYIN DİREKTÖRÜ  
RECEP ŞEnYURT
senyurt@narprmedya.com

  İLETİŞİM  
Kurtuluş Mah. Ziyapaşa Blv. 
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Döşeme Mah. Cumhuriyet Cad. 
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ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKERİNE UYAR.

Reform sürecinde iş 
dünyası ile diyalog 

zirvesi

Üniversite - Sanayi  
iş birliği  

hız kazanacak

Ferrokrom  
yatırımı için fizibilite 

adımı atıldı

Rektör Tuncel’den 
ADASO’ya ziyaret

Eximbank’tan Adanalı 
sanayicilere büyük 

destek

Adana’nın  
ihracat  

şampiyonları

Tekstilin  
yeni umudu,  
renkli pamuk

ADASO’dan üyelere 
ileri düzey Trade Map 

Eğitimi

Pamuğun çöpünden, 
mısırın sapından yeşil 

enerji üretiyor

Gıda sanayicilerinden Almanya 
pazarına sanal çıkarma

EKONOMİDE YENİ DÖNEM 
BAŞLIYOR
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 @adanasanodasi adanasanayiodasi@adanasanodasi Adana Sanayi Odası

Adanalı Sanayiciler 
olarak 2021 yılında 
bize düşen görev, 
ülkemizin ve 
milletimizin refahı, 
aydınlık geleceği için 
her zamankinden 
fazla çalışmaktır.  
Birlik ve beraberlik 
içerisinde hareket 
ederek ekonomideki 
toparlanma ve gelişme 
sürecine daha fazla 
katkı sağlamaktır. 

“2021 yılı Türkiye için yeni bir dönem olacak”

Zeki kıvanç
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BaŞkanDan

ADASO’nun değerli üyeleri, 
kıymetli okurlarımız;

Ü lkemiz ve tüm 
dünya için hem 
ekonomik hem de 

sağlık açısından son derece 
zorlu geçen 2020 yılını geride 
bırakıyoruz. Dünya genelinde 
hem sağlık krizi hem de bu 
durumun yarattığı ekonomik 
krizle mücadele devam ederken 
bu durumun uzun vadede 
ülkelerin politika tercihlerinde 
ulusal üretim kapasitelerini 
artırma yönünde bir dönüşüme 
neden olacağı öngörülüyor. 
Son 200 yılın iktisat tarihine 
baktığımızda Türkiye’nin hep 
krizlerle mücadele ettiğini ve 
bu krizleri en sonunda başarıyla 
aştığını görüyoruz. Covid-19’un 
getirdiği sağlık sorunlarını 
aşabilirsek ekonominin 
yeniden ve her zamankinden 
daha fazla canlanacağını 
düşünüyorum. Bulunan aşıları 
da düşündüğümüzde 2021 yılı 
için umutlarımız daha fazla 
artıyor ve gelecek yılın Türkiye 
için yeni bir dönem olacağına 
içtenlikle inanıyorum.
Ülke ve millet olarak geçmişte 
birçok ekonomik sıkıntı 

atlatmış, bunların üstesinden 
gelmiş bir toplumuz. İçinden 
geçmekte olduğumuz bu 
zorlu süreci de en az hasarla 
atlatmamız için hepimize 
büyük görevler düşmektedir. 
Sanayiciler olarak; üretim, 
yeni yatırım ve ihracat yapma, 
istihdam yaratma isteklerimizi 
güçlü biçimde korumalıyız.
ADASO olarak, kentimizin 
bütün paydaşları ile beraber 
iş birliği içerisinde yatırım 
ortamı için sinerji yaratma 
çalışmalarımıza devam 
ediyoruz. Üretim, istihdam ve 
ihracatı artırma hedeflerimiz 
doğrultusunda birçok çalışmayı 
bir arada yürütüyoruz. 
Adana; otomotivden tekstile, 
makineden gıda ürünlerine, 
kimya ve plastikten hazır 
giyime kadar çok geniş bir 
yelpazede önemli miktarda 
üretimi ile Türkiye’nin ikinci 
büyük bölgesel yatırım ve 
üretim merkezine dönüşme 
potansiyelini barındırıyor. 
Nitekim bölgede planlanan 
ve yapılmakta olan makro 
yatırımlar bunun bir 
göstergesidir. Gerek ülke 
gerekse Adana olarak 2021 
yılında çalışmamız gereken 

en önemli konular; teknolojik 
dönüşümü sağlayarak dışa 
bağımlılığı azaltmak ve 
verimliliğimizi artırmak 
olmalıdır. Gelecek, çok 
hızlı bir değişim getiriyor. 
Gerçekten hazır olmayan 
sanayicilerimiz bir anda 
ne olduğunu anlamadan 
oyun dışında kalabilirler. Bu 
anlamda ADASO olarak, 
Adana sanayisinin dönüşüme 
katkı sağlayacak olan Sanayi 
Kampüsü Projemizin inşaatına 
başladık.  İnşallah çok kısa 
bir sürede tamamlayıp 2021 
yılında faaliyete alacağız. 
Adanalı Sanayiciler olarak 
2021 yılında bize düşen görev, 
ülkemizin ve milletimizin 
refahı, aydınlık geleceği için her 
zamankinden fazla çalışmaktır. 
Birlik ve beraberlik içerisinde 
hareket ederek ekonomideki 
toparlanma ve gelişme sürecine 
daha fazla katkı sağlamaktır. 
2021 yılının tüm insanlık 
alemi başta olmak üzere 
ilimiz, ülkemiz, sanayimiz ve 
üyelerimiz açısından olumlu 
gelişmelerin ve iyileşmelerin 
yaşanacağı bir yıl olmasını, 
hayırlı ve bereketli kazançlar 
getirmesini temenni ediyorum.
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AOSB’DE HEDEF; ÜRETİM, İSTİHDAM 
VE İHRACATI ARTIRMAK

A dana Hacı Sabancı 
Organize Sanayi 
Bölgesi (AOSB) 

Yönetim Kurulu Başkanı 
Bekir Sütcü, 14. Olağan 
Genel Kurul Toplantısı’nda 
yaptığı konuşmada, göreve 
geldikleri günden bu yana 
bölgenin gelişmesi ve büyümesi 
amacıyla hiçbir fedakarlıktan 
kaçınmadıklarını söyledi.  
Başkan Bekir Sütcü, destek 
veren tüm katılımcılara 
teşekkür ederken hedeflerinin 
daha fazla üretim, daha fazla 
istihdam ve daha fazla ihracat 
olduğunu belirtti. 
AOSB Seyhan Salonu’nda, 
Adana Sanayi Odası  
(ADASO) Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum’un divan 
başkanlığında, maske ve 
sosyal mesafe kurallarına 
uygun olarak düzenledikleri 
genel kurulda, 
gerçekleştirdikleri hizmetleri 
anlatıp sanayicilerden gelen 
soruları yanıtlayarak, gündem 
maddelerine ilişkin detaylı 
bilgilendirmede  
bulunan Başkan Sütcü, 
bölge sanayisinin gelişmesi 
ve büyümesi için hiçbir 
fedakarlıktan kaçınmadıklarını 
vurguladı.

tarafından dağıtılan elektrik 
miktarı 2019’da 1,5 Milyar kWh 
olarak gerçekleşti. Dağıtımı 
yapılan elektrik miktarı 2018 
yılına göre yüzde 7,7’lik bir 
artış gösterdi. Bir önceki yıla 
göre kayıp oranında yüzde 16 
iyileştirme sağlandı.”
Başkan Sütcü, mayıs ayında 
çıkan yeni “Lisanssız 
Elektrik Üretim Yönetmeliği”  
kapsamında bölgedeki sanayi 
tesislerinin GES başvurularının 
arttığını, yapılan toplam 29 
adet başvurunun toplam 
kapasitesinin 65 MW seviyesine 
ulaştığını da açıkladı.
 
AOSB’DE ARSA KALMADI
2019 ve 2020 yıllarında toplam 
759 dekarlık 53 adet parselin 
yatırımcılara tahsis edildiğini, 
böylece AOSB’de yüzde 100 
doluluk sağlandığını kaydeden 
Sütcü, İstanbul Sanayi 
Odası’nın “Türkiye’nin İlk 1000 
Büyük Sanayi Kuruluşu 2019 
Listesi’nde yer alan toplam 30 
firma ile Türkiye İhracatçılar 
Meclisi’nin Türkiye’nin İlk 
1000 İhracatçı Araştırması’nda 
yer alan 16 sanayiciyi tebrik 
ederken, AR-GE’ye ve tasarıma 
önem veren firmaların öne 
çıktığını ifade etti. 

Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi Bölgesi (AOSB) Yönetim Kurulu Başkanı Bekir Sütcü, 
sanayicilere kesintisiz ve sorunsuz üretim imkanı sunmanın yanı sıra sanayinin en önemli girdisi olan 
enerji ihtiyacını sürekli, kaliteli ve en uygun maliyetle temin ettiklerini belirtirken “Hedefimiz, daha 
fazla üretim, daha fazla istihdam, daha fazla ihracattır” dedi.

dahil edebilmek, uluslararası 
düzeyde ticaret süreçlerinin 
geliştirilmesine katkı sağlamak 
amacıyla geliştirilen ve Türkçe 
açılımı “Organize Arama 
Motoru Optimizasyonu” 
olan karar destek yazılımı 
“OSEO” uygulamasının 
AOSB çalışanları tarafından 
akademisyenler işbirliği ile 
hayata geçirildiğini bildirdi.

KALİTELİ VE KESİNTİSİZ 
ENERJİ TEMİN EDİLDİ
Sanayinin en önemli girdisi 
olan kaliteli ve kesintisiz enerji 
temini konusunda yaptıkları 
çalışmalara da dikkati çeken 
Başkan Sütcü, şunları söyledi: 
“Elektrik enerjisi tedarikinin 
doğrudan piyasadan 
sağlanabilmesi için Adana 

OSB Elektrik Enerjisi Tedarik 
Toptan Satış A.Ş. firmasını 

kurarak EPDK’dan 
tedarik lisansı aldık. 
Nisan ayı başından 
itibaren Adana OSB 

Elektrik Enerjisi Tedarik 
Toptan Satış A.Ş. üzerinden 

enerji tedariki doğrudan elektrik 
piyasası üzerinden sağlanmaya 
başladı. Kesintisiz üretim ve 
hizmet sağlama düşüncesi ile 
çalışan Bölge Müdürlüğümüz 

AKADEMİSYEN 
DESTEĞİYLE OSEO 
PROJESİ GELİŞTİRİLDİ
Başkan Sütcü, AOSB Bölge 
Müdürlüğü olarak, üretim 
üssünde faaliyet gösteren 
firmaların dijital dünyada 
bulunabilirliğini arttırarak 
ihracatlarına yeni pazarlar 
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TEMSA, SABANCI - SKODA 
İLE DAHA DA GÜÇLENDİ

T emsa Ulaşım 
Araçları’nın 
Sabancı Holding 

ve PPF IndustryCo (Skoda 
Transportation ana ortağı) 
tarafından satın alınması 
konusunda tüm resmi süreçler 
tamamlandı ve yarım asrı 
aşkın süredir Türk sanayisine 
hizmet eden dev şirkette 
yatırımların önü açıldı. Yeni 
dönemin başlamasıyla birlikte 
Temsa’da Üst Yönetici (CEO) 
görevine otomotiv sektöründe 
büyük tecrübeye sahip Tolga 
Kaan Doğancıoğlu getirildi. 
Doğancıoğlu’nun akıllı ulaşım, 
elektrikli ve sürücüsüz araçlar 
gibi potansiyel büyüme 
alanlarında Temsa’ya liderlik 
edeceği kaydedildi.
 
TEMSA’YA YENİ UFUKLAR 
AÇACAK ANLAŞMA 
YAPILDI
Geçen yıl True Value Capital 
Partners’a devredildikten 
sonra ekonomik krize giren 
ve üretimine geçici süreyle 
ara veren Temsa’nın yeniden 
satın alınması konusunda 

açıklamalarda bulunan Sabancı 
Holding Üst Yöneticisi (CEO) 
Cenk Alper, “Doğduğumuz 
topraklar olan Adana’ya, 
ülkemize ve kendi yarattığımız 
bu değerli markaya karşı olan 
sorumluluğumuzun gereği 
olarak sorunun çözümünde 
kalıcı bir rol üstlenmek istedik. 
Gelecekte Temsa’ya yeni 
ufuklar da açabilecek bir iş 
birliğine imza attığımız için 
mutluyuz. Yeni ortaklığın 
uluslararası yatırımcıya güven, 

piyasalara da moral vereceğine 
inanıyoruz.” dedi.
Cenk Alper, 66 farklı ülkeye 
12 binin üzerinde araç ihraç 
eden Temsa’nın, kaliteli üretim 
gücünün yanı sıra inovasyona 
dayalı büyüme stratejisiyle, dış 
pazarlarda daha da başarılı 
olup, elektrikli lokomotif, 
metro vagonu, troleybüs ve 
alçak taban tramvay üretimi 
konusunda dünyanın lider 
firmalarının başında gelen 
Skoda Transportation ile 

birlikte yapacağı yatırımlarla 
küresel arenada örnek 
olacağını belirtti.
PPF Group Yatırım Direktörü 
ve Skoda Transportation 
Denetim Kurulu Başkanı 
Ladislav Chvatal ise “PPF, şehir 
içi ve raylı ulaşımda Avrupa’nın 
lider üreticisi olan Skoda 
Transportation’ın bilgi birikimi 
ve deneyimini bu yatırımla 
birlikte Türkiye’ye getiriyor.” 
diye konuştu.
 
YENİ CEO’DAN ADASO’YA 
ZİYARET
Temsa CEO’su Tolga 
Doğancıoğlu, Adana Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç ve Yönetim 
Kurulu Üyelerini ziyaret 
ederek, yeni dönem ile ilgili 
bilgi paylaşımında bulundu. 
Başkan Zeki Kıvanç, Adana’nın 
en önemli markalarından 
Temsa’nın Sabancı Holding ve 
PPF Industry Co. tarafından 
satın alınmasından menuniyet 
duyduklarını belirtti. 
Doğancıoğlu’na başarılar 
dileyen Kıvanç, “Otobüs ve 
midibüs pazarının önde gelen 
oyuncularından olan Temsa’nın 
yeni ufuklar açabilecek bir iş 
birliğine imza atması, sadece 
Adana için değil tüm Türkiye 
için büyük önem taşımaktadır. 
Global anlamda en önde gelen 
otomotiv markalarımızdan 
olan Temsa, yabancı yatırımcı 
çekerek umutları yeniden 
filizlendirmiş oldu. Temsa’nın 
yatırım, üretim ve ihracata 
hızla devam ederek büyümesini 
sürdüreceğine inanıyoruz” dedi. 

Otobüs ve midibüs üretiminde dünyanın lider markaları arasında  
yer alan Temsa, Sabancı Holding ve PPF Industry Co. tarafından  
yüzde 50 -50 ortaklıkla satın alınmasıyla daha da güçlendi. 
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T ürkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
(TOBB) ev sahipliğinde düzenlenen 
Türkiye Ekonomi Şûrası’nda 61 

sektör meclisi temsilcileri, yaşanan sektörel 
sorunları başlıklar halinde Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’a iletti. TOBB İkiz 
Kuleler’de gerçekleştirilen şûraya video 
konferans aracılığıyla katılan Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, Akdeniz 
Bölgesi’nin sorun ve taleplerini 24 madde 
halinde dile getirdi. 
Türkiye Ekonomi Şûrası, Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan, Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Fuat Oktay, Hazine ve Maliye 
Bakanı Lütfi Elvan, Tarım ve Orman 
Bakanı Bekir Pakdemirli, Ticaret Bakanı 
Ruhsar Pekcan, Kültür ve Turizm Bakanı 
Mehmet Nuri Ersoy, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank, Ulaştırma ve 

Şûrayı 81 il ve 160 ilçeden, bölgelerinin 
kanaat önderleri olan, Oda ve Borsa 
Başkanları, TOBB Delegeleri, kadın ve 
genç girişimciler ile Genel Sekreterler 
olmak üzere yaklaşık 3 bin kişinin izlediğini 
söyleyen Hisarcıklıoğlu, “Pandemi sürecinde 
hepsi yoğun bir mesai harcadılar. İllerin 
ve ilçelerin sorunlarını çıkardılar, öneriler 
hazırladılar. Yerelde hangi ekonomik 
sıkıntılar yaşanıyorsa, hepsini tespit ettiler. 
Gece yarılarına kadar üyeleriyle istişare 
ettiler. Talepleri bize aktardılar. Biz de 
acil yapılması gerekenleri saat kaç olursa 
olsun Bakanlarımıza ilettik. Tabandan 
tavana müthiş bir çalışma ortaya koyduk. 
Camiamızla gurur duyuyorum. Hepsine ayrı 
ayrı teşekkür ediyorum” şeklinde konuştu.
 
‘TÜM SORUNLARI İL BAZINDA, 
BAKANLIKLARA GÖRE TASNİF ETTİK’
Hisarcıklıoğlu, Şûra için tüm sorunları ve 
önerileri bir araya getirdiklerini, il bazında 
ve ayrıca bakanlıklara göre tasnif ettiklerini 
söyledi. “Sizin aramızda olmanız, hem 
bürokrasinin çarklarını işletmek, hem 
de sürdürdüğümüz mücadelede yalnız 
olmadığımızı görmek açısından, bizim 
için çok değerli” diyen Hisarcıklıoğlu, 
“Dile getirdiğimiz pek çok önerinin, sizin 
liderliğinizde hayata geçtiğini gördük. Bugün 
gündeme getireceğimiz konularda da, 
geçmişte olduğu gibi, çözüm getireceğinize 
inanıyoruz” ifadelerini kullandı.

Altyapı Bakanı Adil Karaismailoğlu’nun 
katılımıyla gerçekleştirildi. Adana Sanayi 
Odası (ADASO) Yönetim Kurulu Başkanı ve 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Zeki Kıvanç da 
toplantıda hazır bulundu. 
 
81 İLDEN 3 BİN KİŞİ  
ONLİNE TAKİP ETTİ
Şûranın açılış konuşmasını yapan TOBB 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, Ekonomi 
Şûralarını 2003 yılında Cumhurbaşkanı 
Erdoğan’ın talimatı ile başlattıklarını 
hatırlatarak “O zamandan bu yana hep 
yanımızda oldunuz. Bu salonda çok hayırlı 
müjdeler verdiniz. Biliyorsunuz, bu sene 
pandemi nedeniyle genel kurul yapamadık. 
Ama sağ olun, sorunlarımızı dinlemek, 
çözüm yolları üzerine istişare etmek üzere, 
Türk iş dünyasının kalbine hoş geldiniz” dedi. 

EKONOMİDE YENİ DÖNEM BAŞLIYOR
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin (TOBB) ev 
sahipliğinde gerçekleştirilen Türkiye Ekonomi Şûrası’nda 
61 sektör meclisi, sorunlarını ve taleplerini Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’a iletti. Yatırımın ve üretimin ön 
koşulunun istikrar ve güven olduğunu vurgulayan TOBB 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, cesur ve ezber bozan, yeni bir 
yapısal reform hamlesinin küresel rekabette Türkiye’yi öne 
çıkaracağını belirtti. 
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Bununla ilgili pek çok örneği birkaç ayda 
yaşadıklarını anımsatan Hisarcıklıoğlu, 
“Kısa çalışma ödeneği başta olmak üzere, 
firmalarımızın üzerindeki istihdam yüklerini 
azalttınız. İç Piyasaya destek için, vergi 
indirimleri gerçekleştirdiniz. Kredi Garanti 
Fonu’nun kefalet kapasitesini 2 katına 
çıkardınız. Kamu bankaları vasıtasıyla 
işletmelerimize düşük maliyetli kredi 
imkânı sundunuz. Yine bu vesileyle, Sayın 
Bakanlarımıza da tüm bu icraatlar için 
ayrıca teşekkür ediyorum. Sağ olsunlar, 
ne zaman arasak, hep görevlerinin 
başındalar. Gece yarısı bile çalışıyor, ihtiyaç 
duyduğumuz her an yanımızda oluyor, 
sorunlarımızı çözüyorlar. Bu vesileyle 
size ve şahsınızda tüm bakanlarımıza, 
emek ve gayretlerinizden dolayı, camiam 
adına ve Türk özel sektörü adına, en içten 
teşekkürlerimizi sunuyorum.” dedi.
 
‘DÜNYA YENİ BİR DÖNEMİN 
ARİFESİNDE’
Hisarcıklıoğlu, tüm dünyanın yeni bir 
dönemin arifesinde olduğunu, bu yeni 
döneme her yönüyle hazır hale gelmeleri 
gerektiğini söyledi. Aşı çalışmalarından 
gelen olumlu haberlerin 2021’in 
ikinci yarısında toparlanma dönemi 
başlayabileceğine işaret ettiğine dikkat 
çeken Hisarcıklıoğlu şöyle devam etti: 
“Küresel değer zincirleri kısalacak, 
Türkiye’ye olan iş ve yatırım talebi artacaktır. 
Ülkemiz için yeni fırsatlar doğacaktır. 
Yurtdışı temaslarımızda bunu görüyor ve 
duyuyoruz. Bu fırsatları yakalamak üzere, 
şimdi harekete geçmemiz ve hazırlanmamız 
gerekiyor. Çünkü talih hazır olana güler. 
Fırsatların kazası olmaz. Evet, kritik virajları 
aştık. Ama önümüzde, inişli-çıkışlı uzun ve 
zor bir yolculuk var.
Ayrıca dünyada da yeni dengeler kuruluyor. 
Asya-Pasifik bölgesinin 15 ülkesi, küresel 
ekonominin yüzde 30’unu kapsayan, 
dünyanın en büyük serbest ticaret 
anlaşmasına imza attılar. Öte yandan 
aşının bulunmasına rağmen, onaylanması 
ve yaygın hale gelmesi de zaman alacak. 
Dolayısıyla hem salgın sonrası döneme hazır 
olmamızı sağlayacak, hem de yatırımcılara 

güven verecek bir program tasarlamalıyız.
Sizin son grup toplantınızdan başlayarak 
yaptığınız açıklamaları, bu açıdan çok 
değerli görüyorum. Verdiğiniz demeçlerle 
pozitif bir ortam oluştu. Moraller yükseldi. 
Kurumsal yapının ve hukuk sisteminin 
güçlendirileceğine, reformlara hız 
verileceğine yönelik mesajlar, iş dünyasında 
gayet olumlu karşılandı. Yatırımcı dostu, 
şeffaf ve öngörülebilir politikalarla, Türk 
Lirası’nın destekleneceğini açıklamanız da 
ayrıca önemlidir.”
 
‘YATIRIMIN, ÜRETİMİN ÖN KOŞULU 
İSTİKRAR VE GÜVENDİR’
“Yine sizin özellikle vurguladığınız 
şekilde, fiyat istikrarı, finansal istikrar ve 
makroekonomik istikrarla Türkiye, tempolu 
büyüme sürecini yeniden yakalayabilecektir. 

Zira iş alemi, önünü görmek, ileriye bakarak 
hesap yapabilmek ister. Yatırımların, 
üretimin ve istihdamın artmasında ön 
koşul, istikrardır, güvendir ve geleceğe dair 
belirsizliklerin azalmasıdır. Bunun yolu da 
fiyat istikrarıdır. Enflasyonla mücadele, döviz 
kurlarında da istikrar gerektirir. Fiyatların 
ve kurların devamlı arttığı bir ortam, 
iş yapma iştahını azalmakta, üretim ve 
yatırım kararlarını olumsuz etkilemektedir. 
Dolayısıyla döviz kurlarında istikrarın 
sağlanması da önem arz etmektedir.
Yine Sizin, AB Kurumlarının liderleriyle 
en üst düzeyde kurmuş olduğunuz diyalog 
da, ekonomiyi desteklemek ve AB-Türkiye 
ilişkilerinin geleceği açısından son derece 
önemlidir. Bu kapsamda, bazı vizyonsuz 
AB liderlerine rağmen, AB ile ilişkilerin 
güçlü tutulmasında, gümrük birliğinin 

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, Türkiye Ekonomi Şûrası için tüm sorunları ve önerileri bir araya 
getirdiklerini, il bazında ve ayrıca bakanlıklara göre tasnif ettiklerini söyledi.

ADASO BAŞKANI ZEKİ 
KIVANÇ, TÜRKİYE 
EKONOMİ ŞûRASI’NDA 
CUMHURBAŞKANI 
ERDOĞAN’A ADANA’NIN 
SANAYİ ÜRETİMİ VE 
YATIRIMLARLA İLGİLİ  
BİLGİ VERDİ.
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güncellenmesinde ve vize diyaloğu dahil, 
ilişkilerde tekrar pozitif bir gündeme 
dönülmesinde, büyük fayda görüyoruz”. 
 
‘YENİ YAPILAN REFORM HAMLESİ 
TÜRKİYE’Yİ ÖNE ÇIKARACAKTIR’
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın önderliğinde 
başlatılacak, cesur ve ezber bozan, yeni bir 
yapısal reform hamlesinin küresel rekabette 
Türkiye’yi öne çıkaracağını belirten 
Hisarcıklıoğlu, “Bu noktada son olarak 
şunu vurgulamak isterim. Mevzuata ilişkin 
yapılacak reformlarda, eskiden olduğu gibi, 
kamu-özel sektör diyalog mekanizmalarının 
kurulması ve her zaman vurguladığımız 
istişarenin güçlendirilmesi çok faydalı 
olacaktır. Zira hazırlanan kanun tekliflerinde, 
özel sektörün görüşünün zamanında 
alınmaması, sahada pek çok sıkıntıya neden 
oluyor. Biz, koşmaya, çalışmaya, üretmeye 
hazırız. Bu tekerlek bu tümsekte kalmayacak. 
Allah’ın izniyle tüm bunları aşacak, yola 
devam edeceğiz. Elbirliğiyle Türkiye’yi 
yeniden tempolu büyüme sürecine 
kavuşturacağız. Ülkemizi daha güçlü, daha 
zengin, daha müreffeh yapmak için üretmeyi, 
emek vermeyi sürdüreceğiz” dedi.
 
‘YÜKSEK FAİZİN NELERE MAL 
OLDUĞU ORTADA’
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
ise video konferans aracılığıyla da olsa 
katılımcılarla bir araya gelmekten duyduğu 
memnuniyeti ifade etti. Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği’nin genel kurullarına, 
şûralarına ve çeşitli etkinliklerine katılmaya 
özel önem verdiklerini dikkati çeken 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, yatırım, üretim, 
istihdam ve ihracatın önündeki engellerin 
başında faiz yükünün geldiğini söyledi. 
Yatırımcıları yüksek faize ezdirmeme 
konusunda çok dikkatli davranmak 
gerektiğinin altını çizen Erdoğan, 
“Ekonomiyle ilgili her konuda iş dünyamızla 
ve onların temsilcileri olan sizlerle istişare 
etmeye özel önem veriyoruz. Aldığımız 
tüm kararlarda, attığımız tüm adımlarda 
sizlerle birlikte oluşturduğumuz ortak 

sektörde vergi ve primleri 6 ay ertelediklerini 
anlatan Erdoğan, birikmiş kamu alacaklarına 
uzun vadeli yapılandırma getirdiklerini, 
bununla ilgili kanunun da Mecliste kabul 
edildiğini anımsattı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Şimdi 
önümüzde yeni bir dönem var. Artık çok 
daha güçlü bir şekilde üretime, yatırıma, 
istihdama ve ihracata odaklanmamız 
gerekiyor. El birliğiyle bu sıkıntılı dönemi 
de tıpkı öncekiler gibi geride bırakıp 
inşallah büyük ve güçlü Türkiye hedefine 
ulaşacağız. Sizlerden müteşebbisimizin, 
üreticimizin yanında bir Cumhurbaşkanına 
ve yönetime sahip olduğunuzu asla 
unutmadan gayretinizi artırmanızı, azminizi 
güçlendirmenizi istiyorum.” diye konuştu. 
Türkiye olarak reformlar ve başarılarla dolu 
sürdürülebilir büyümeyi politikalarının 
merkezine aldıkları 18 yılı geride 
bıraktıklarına işaret eden Erdoğan, topyekün 
kalkınma anlayışıyla 81 vilayetin tamamında 
her haneye ve insana dokunan hizmetler 
gerçekleştirdiklerini söyledi. 
Piyasa ekonomisi anlayışıyla, rekabeti esas 
alan şeffaf ve öngörülebilir politikalarla 
Türkiye’yi kalkındırıp güçlendirdiklerini 
dile getiren Erdoğan,  bir süredir 
çalışmalarını sürdürdükleri hukuk ve 
ekonomi reformlarının bu yeni dönemin 
hazırlıkları olduğuna işaret ederek, şunları 
söyledi: “Türkiye’nin en köklü demokrasi 
ve ekonomi reformlarını gerçekleştirmiş 
bir yönetim olarak, önümüzdeki dönemde 
ihtiyaç duyulan değişimleri hayata 
geçirmek de elbette bizim görevimizdir. 
Temelini attığımız, tabiri caizse kaba 
inşaatını tamamladığımız binamızı artık 
nihai hale getirecek atılımın eşiğindeyiz. 
İnşallah ülkemiz hazırlık devrini geride 
bırakıp artık şahlanış dönemine giriyor. 
Yerli ve uluslararası yatırımcılar için her 
anlamda en uygun şartları sağlamaya 
devam edeceğiz. Üretim, istihdam, ihracat 
ve büyümede ülkemizin olumlu yönde 
ayrıştığını göreceğiz. Eylül ayına ilişkin gelen 
öncü verilerle ise üçüncü çeyreği güçlü bir 
büyümeyle kapatacağımız artık kesinleşmiş 

akıldan faydalanıyoruz. Sektörlerimizin 
ve şehirlerimizin sorunlarını, taleplerini, 
beklentilerini sizlerle birlikte konuşuyor, 
tartışıyor ve birlikte çözüm yolları 
geliştiriyoruz.” dedi. 
Türkiye’nin son 18 yıldır büyük mesafe kat 
ettiği demokrasi ve kalkınma yolculuğunda 
365 oda ve borsanın lokomotif vazifesi 
gördüğünü vurgulayan Erdoğan, “Her 
oda ve borsamız kendi üyelerine çağın 
gerektirdiği en ileri hizmetleri vermenin 
yanında Türk ekonomisine de çok önemli 
katkılarda bulundu. Birçok sanayicimizle 
konuştuğumuzda hepsi bana şunu 
söylerlerdi, neydi o? ‘Beni faiz batırdı, beni 
faiz bitirdi, şu kadar faiz ödedim, şu kadar 
faiz ödüyorum’ bunu söyleyen insanlara 
zulmetmek var mıdır? İnşallah biz bunları 
da tersine çevireceğiz, bundan sonra 
da sizlerin azmi, çalışkanlığı, dirayeti ve 
kabiliyetiyle önümüze çıkartılan engelleri 
birer birer aşarak hedeflerimize doğru 
yürümeye devam edeceğiz.” diye konuştu: 
Yüksek faizden arındırılmış, istihdamdan 
finansmana, özellikle nakit akışından 
teşviklere kadar ihtiyaç duyulan çok sayıda 
destek paketini hayata geçirdiklerini belirten 
Erdoğan, bugüne kadar uygulanmış en 
büyük kredi paketleri, Kredi Garanti Fonu 
kefaletleri ve istihdam teşviklerinin de bu 
dönemde başlatıldığını dile getirdi.
Salgından olumsuz etkilenen onlarca 

ERDOĞAN: PİYASA 
EKONOMİSİ ANLAYIŞIYLA, 
REKABETİ ESAS ALAN 
ŞEFFAF VE ÖNGÖRÜLEBİLİR 
POLİTİKALARLA 
TÜRKİYE’Yİ KALKINDIRIP 
GÜÇLENDİRMEYE DEVAM 
EDECEĞİZ.
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oldu. Eylül ayında sanayi üretimimiz hem 
aylık hem de yıllık bazda artarak en önemli 
bir başarıya imza attı.”
Salgının yol açtığı ve halen devam 
eden kimi zorluklara rağmen yılı pozitif 
büyümeyle bitireceklerine inandığını 
ifade eden Erdoğan, “Fiyat istikrarını ve 
finansal istikrarı birlikte sağlayacağız. 
Bunun için enflasyonla mücadele de en 
önemli önceliğimizdir. Hedefimiz bir an 
önce tek haneli enflasyon rakamlarına 
ulaşmaktır. Mali disiplini koruyarak, kamu 
finansman kalitesini artırarak, yapısal 
ve mikro reformları hayata geçirerek, 
değişim çizgimizden sapmayarak büyüme 
ve istihdam odaklı bir anlayışla yolumuza 
devam edeceğiz.” diye konuştu. 
Önlerindeki sorunları, piyasa ekonomisi 
kurallarına uygun şekilde çözeceklerini 
vurgulayan Erdoğan, şu değerlendirmelerde 
bulundu: “Salgının önüne geçmek için 
aldığımız tedbirlerin yol açtığı sıkıntıların 
elbette farkındayız. Devlet olarak 
elimizdeki imkânları sonuna kadar 
kullanarak bu sıkıntıları azaltmanın 
gayreti içindeyiz. İnşallah önümüzdeki yıl 
tüm bu zorlukları geride bırakmış olarak 
bugünleri acı bir tebessümle yad edeceğiz. 
Sorumluluğumuzun ağır olduğunu biliyoruz 
ama milletimize olan güvenimiz, enerjimiz, 
şevkimiz, azmimiz daha da büyüktür. 
Ülkemizi bugünkü bölgesel ve küresel 
liderlik seviyesine sizlerle birlikte getirdik. 
İnşallah yaşadığımız sıkıntıları yine sizlerle 
birlikte aşacak, hep birlikte büyük ve güçlü 
Türkiye hedefine ulaşacağız.”
 
AKDENİZ BÖLGESİ’NİN TALEPLERİ  
24 MADDEDEN OLUŞTU
Türkiye Ekonomi Şurası’na Akdeniz 
Bölgesi’ndeki oda borsaların temsilcisi olarak 
Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç 
bağlandı. Adana, Mersin, Osmaniye, Hatay, 
Kahramanmaraş, Antalya, Burdur, Isparta 
illerindeki oda ve borsa yöneticileriyle 
istişareler yaptıklarını anlatan Şahin Bilgiç, 
bölgedeki sorun ve talepler ile çözüm 
önerilerini 24 madde halinde sıraladı. 
1-Turizm sektörü bu sene yüzde 80 
daralmıştır. Konaklama başta olmak üzere, 
turizme destek sağlayan diğer sektörlerin 
de dikkate alınarak gerekli finansal destek 
sağlanmalıdır.  
2-Adana Tarıma Dayalı İhtisas Organize 
Sanayi Bölgesi’nin kıyı kanununda yapılacak 
bir düzenleme ile yatırıma hazır hale 
getirilmesini talep ediyoruz. 
3-Mersin Ana Konteyner Limanı Projesi’nin 
bir an önce hayata geçirilmesi sağlanmalıdır.
4-Bölgemizde bulunan zengin krom 
yataklarının işletilerek paslanmaz çeliğe 
dönüştürülmesi için desteklerinize 
ihtiyacımız bulunmaktadır.
5-Kozan-Mansurlu-Kayseri yol hattının 
ve Mersin-Antalya yolunun bir an önce 
bitirilmesini istiyoruz.
6-Tarımsal sulama ile ilgili yapılan 

sektörümüz sıkıntı çekmektedir. 
15- Firmaların KDV alacakları bir an önce 
ödenerek nakit akışları güçlendirilmeli, 
geçici vergi uygulaması en azından 2021’de 
kaldırılmalıdır.
16- Süt fiyatları halen 2,30 TL’dir ve 40 
kuruş devlet desteği bulunmaktadır. Yem 
fiyatları sürekli artmaktadır. Süt fiyatlarının 
bir an önce en az 3,00 TL ye çıkarılması 
ve devlet desteğinin artırılmasını, çiğ 
süt referans fiyatlarının da 3 veya 6 aylık 
periyotlarla belirlenmesini talep ediyoruz.
17-Hatay, pandemi sürecini ağır geçirmesi 
ve orman yangınlarından gördüğü zarardan 
dolayı, Özel İstihdam ve Teşvik Paketi 
programına alınmalıdır.
18-Çiftçilerin kullandığı enerji bedelinin 
aylık değil mahsulden mahsule yılda iki 
defa fatura edilerek ödenmesi üreticimizi 
rahatlatacaktır. Ayrıca tarıma dayalı enerji 
bedellerinde indirim sağlanmasını talep 
etmekteyiz.
19- Hatay/Erzin ilçemiz sınırları içerisinde, 
“Canlı Hayvan ve Hayvansal Ürünler 
İhtisas Serbest Bölgesi kurulması, bölgenin 
faunasına, turizmine, yatırımlarına, doğasına 
vereceği zararlardan dolayı uygun değildir. 
İptal edilmelidir.
20- Yıllardır sürüncemede kalan Çukurova 
Havaalanı projesinin tamamlanmasını talep 
ediyoruz.
21- Tarsus ve Mut OSB’lerinin alt yapı 
ihtiyaçlarının giderilmesini, Anamur ve 
Bozyazı ilçelerimizin Turizm ve Tarım 
Yatırım Teşvik Bölgesi kapsamına alınmasını 
talep ediyoruz.
22- Bölgemizde ekimi yapılan yer fıstığı 
destekleme kapsamına alınmalıdır.
23- Bölgedeki sulama barajlarının bir an 
önce tamamlanmasını talep ediyoruz. 
24- Üreticilerin prim borçlarından yapılacak 
kesintilerin destek ödemelerinden mahsup 
edilmesi sağlanmalıdır.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, “Mali disiplini koruyarak, kamu finansman kalitesini artırarak, 
yapısal ve mikro reformları hayata geçirerek, değişim çizgimizden sapmayarak büyüme ve istihdam 
odaklı bir anlayışla yolumuza devam edeceğiz.” diye konuştu. 

çalışmaların hızlandırılması, verimli 
Çukurova topraklarının kapalı devre 
basınçlı sulama sistemi ile bir an önce 
buluşturulmasını arzu ediyoruz.
7-Zorunlu istihdam ve hizmet tarifeleri 
işletmelerin rekabet güçleri üzerinde 
olumsuz etki yapmaktadır. Özellikle 
KOBİ’leri olumsuz etkileyen bu uygulamalar 
kaldırılmalıdır.
8-Organize sanayi, serbest bölgeler, endüstri 
bölgelerinin genişleme alanlarına engel olan 
zeytin koruma kanununun, genişlemeye izin 
verecek şekilde yeniden düzenlenmesini, 
organize sanayi bölgelerinde uygulanan 
emlak vergisi muafiyetinin bu bölgeler 
dışında üretim yapan sanayicilere de 
uygulanmasını talep etmekteyiz.   
9-Tarım ürünlerinin havayolu ile 
taşımacılığında kargo bedeli yüksek olduğu 
için ihracatımız olumsuz etkilenmektedir. 
Havayolu şirketlerince tarım ürünleri 
ihracatında birim başına kargo taşıma 
ücretlerinde indirim uygulanmalıdır.
10- Antalya -Serik doğalgaz boru hattının 
Manavgat ve Side Turizm Bölgesi’ne 
ulaştırılması sağlanmalıdır.
11- Burdur - Manavgat - Antalya hızlı tren 
hattının bir an önce faaliyete geçirilmesi 
beklentimizdir.
12- Pandemi nedeniyle ciroları olumsuz 
etkilenen işletmelerde; kredi, vergi, kira, 
istihdam destekleri 2021 yılı sonuna kadar 
devam ettirilmelidir.
13-Bölgemizde son üç yılda fırtına, hortum 
ve dolu gibi doğa olayları normal seyrinin 
üzerinde ve yıkıcı bir şekilde gerçekleşmiştir. 
Doğal afetler nedeniyle zarar gören sera 
üreticilerine başta uzun vadeli krediler olmak 
üzere finansal destek sağlanmalıdır. 
14- Burdur’un en büyük ihracat kalemi 
doğal taş madencilik ve mermerciliktir. Bu 
sektörde en fazla ihracat yaptığımız ülkelerin 
başında Suudi Arabistan gelmektedir. 
Suudi Arabistan ambargosundan dolayı 
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REFORM SÜRECİNDE İŞ DÜNYASI İLE 
DİYALOG ZİRVESİ
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın ilan ettiği ekonomide ve hukukta yeni reform dönemine yönelik diyalog 
görüşmeleri kapsamında Hazine ve Maliye Bakanı Lütfi Elvan ve Adalet Bakanı Abdulhamit Gül ile 
birlikte dört bakan TOBB yönetimiyle bir ayara geldi. TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, “Ekonomideki 
sorunları, diyalog ortamı ve istişare ile çözeceğimize inanıyoruz” dedi. 

E konomide ve hukukta 
yeni reform döneminin 
diyalog ve işbirliği 

zemininde olgunlaşması 
amacıyla yürütülen görüşmeler 
kapsamında 6 bakan Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) temsilcileriyle bir 
ayara geldi. Hazine ve Maliye 
Bakanı Lütfi Elvan, Adalet 
Bakanı Abdulhamit Gül, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank, Tarım ve Orman 
Bakanı Bekir Pakdemirli, 
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, 
Aile, Çalışma ve Sosyal 
Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt 
Selçuk ve TCMB Başkanı Naci 
Ağbal ve TOBB Yönetim Kurulu 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nun 
katılımıyla Cumhurbaşkanlığı 
Dolmabahçe Çalışma 
Ofisi’nde gerçekleştirilen 
istişare toplantısında TOBB 
Yönetim Kurulu Üyeleri Ali 
Kopuz, Selçuk Öztürk, Ayhan 
Zeytinoğlu, Tamer Kıran, Faik 
Yavuz, Cengiz Günay, Mahmut 
Özgener, Öztürk Oran, Zeki 
Kıvanç, Oğuzhan Sadıkoğlu, 
Davut Çetin, Özer Matlı, Hakan 
Ülken ve Selim Kandemir hazır 
bulundu. Reform sürecinde 
iş dünyası ile diyalog zirvesi 

sonunda değerlendirmelerde 
bulunan TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, ilk oturumda 
ekonomi ve reform gündemini 
TOBB Yönetim Kurulu ile 
birlikte istişare ettiklerini, ikinci 
bölümde ise tüm sektörleri bir 
araya getiren Türkiye’nin en 
büyük ve kapsamlı sektörel 
toplantısının gerçekleştirildiğini 
duyurdu. Hisarcıklıoğlu 
“Ekonomideki sorunları, 
diyalog ortamı ve istişare ile 
çözeceğimize inanıyoruz” dedi. 
 
‘DEVLETİMİZİ YANIMIZDA 
GÖRMEK ÇOK DEĞERLİ’
İş ve yatırım ortamında 
yaşanan sıkıntıların ve bunlara 
yönelik çözüm önerilerinin 

yapıcı bir diyalog ortamında 
ele alınmasından büyük 
memnuniyet duyduklarını dile 
getiren Başkan Hisarcıkloğlu, 
şunları söyledi: ”Sektör 
Meclislerimiz her sektörde 
en çok öne çıkan sorunları ve 
bunların çözümüne yönelik 
fikirlerini bir araya getirdiler 

ve bunları video konferans 
yöntemiyle Bakanlara ilettiler. 
Gayet kapsamlı ve verimli 
bir toplantı gerçekleştirdik. 
İş ve yatırım ortamında 
yaşanan sıkıntıların ve bunlara 
yönelik çözüm önerilerimizin 
yapıcı bir diyalog ortamında 
ele alınmasından büyük 
memnuniyet duyduk. İçerde 
ve dışarda çeşitli zorluklar 
yaşadığımız bu dönemde 
devletimizi yanımızda görmek 
bizim için çok değerliydi.  
Sıkıntıları aşma noktasında 
başta Sayın Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan 
olmak üzere Bakanlarımızın 
icracı ve reformcu iş yapma 
vizyonlarının büyük önem 
taşıdığına inanıyoruz. 
Hükümetimizin bu vizyonunun 
reformların hayata geçmesi 
ve istikrarın güçlendirilmesi 
açısından belirleyici olacağını 
düşünüyoruz. Ekonomiyi 
büyütme mücadelemizde bizleri 
yalnız bırakmayan, her fırsatta 
desteklerini gösteren ve bu 
güzel istişare ortamını sağlayan 
kıymetli Bakanlarımıza ve 
Merkez Bankası Başkanımıza 
Türk özel sektörü adına 
teşekkürlerimizi sunuyoruz”

BAkAN eLvAN: toBB 
hEyEtİNİN gÖrÜŞ 
vE ÖNErİlErİNİ 
DİNlEDİk. soNuç 
oDaklı bİr toplaNDı 
gErçEklEŞtİrDİk. 
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KİMYA VADİSİ TÜRK SANAYİSİNİ 
ŞAHLANDIRACAK
Çukurova Üniversitesi 
Teknokent bünyesinde 
2021’in ilk aylarında 
faaliyete geçmesi planlanan 
Kimyasal Madde Üretim 
Teknolojileri Merkezi Kimya 
Vadisi’nde tarım, tekstil, 
kozmetik, gıda, ambalaj 
ve otomotiv sektörlerinde 
kullanılan katma değeri 
yüksek kimyasalların üretim 
teknolojisi geliştirilecek, 
fizibilitesi yapılan 
kimyasallar girişimcilerin 
ve sanayicilerin bilgisine 
sunulacak. Kimya Vadisi’nin 
ana çalışma konularını 
pestisit, gübre, ilaç, 
sentetik boyar maddeler 
ve lifler, sabun, sentetik 
tatlandırıcılar, ambalaj 
plastikleri ve yapay 
kauçuklar oluşturacak. 

T asarım üstünlüğüne sahip, teknoloji 
yoğun sanayi ürünlerinde öne 
çıkmayı hedefleyen Adana’da 

Ceyhan Enerji İhtisas Endüstri Bölgesi’nde 
planlanan büyük ölçekli petrokimya 
yatırımlarına paralel olarak Türk kimya 
sektörünü katma değerli üretimde 
güçlendirmeyi amaçlayan Kimyasal 
Madde Üretim Teknolojileri Merkezi 
Kimya Vadisi Projesi’nde tamamlanma 
aşamasına gelindi. Çukurova Üniversitesi 
Teknokent bünyesinde faaliyete geçecek 

Kimyasal Madde Üretim Teknolojileri 
Merkezi Kimya Vadisi’nde katma değeri 
yüksek kimyasalların üretim teknolojisi 
geliştirilecek ve fizibilitesi yapılan 
kimyasallar girişimcilerin ve sanayicilerin 
bilgisine sunulacak. Tarımsal üretimde 
pestisitler ve gübreler, sağlık sektöründe 
ilaçlar, tekstil endüstrisinde sentetik boyar 
maddeler ve lif ler, kozmetik endüstrisi 
için sabunlar ve güzellik kimyasalları, 
gıda sanayi için sentetik tatlandırıcılar ve 
tatlar, ambalaj endüstrisi için plastikler ve 
kimyasallar, otomotiv sektörü için yapay 
kauçuk üretilmesi Kimya Vadisi’nin ana 
çalışma konularını oluşturacak. 

2021’İN İLK AYLARINDA 
ARAŞTIRMALAR BAŞLIYOR
Kimyasal Madde Üretim Teknolojileri 
Merkezi Kimya Vadisi Proje Koordinatörü 
Prof. Dr. Selahattin Serin, Çukurova 
Kalkınma Ajansı’nın desteğiyle 2018 
yılından beri yürütülen projenin 2021 
yılının ilk aylarında tamamlanacağını, yıllık 
ortalama 42 milyar dolarlık kimyevi madde 
ithalatı yapan Türkiye’nin dışa bağımlılığını 
azaltmakta ve bu sektörde ortaya çıkan 
20 milyar dolarlık cari açığın aşağı 
çekilmesinde etkin rol oynayacağını belirtti. 
Toplam yatırım maliyeti 5 milyon lira olan 
Kimya Vadisi Projesi’nin hazırlanmasında 
Adana Sanayi Odası’nın büyük desteği 

Kimya Vadisi Proje Koordinatörü 
Prof Dr. Selahattin Serin
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Prof. Dr. Selahattin Serin, Kimya Vadisi Projesi’nin ülke ve bölge üretimine katkısının önümüzdeki 
5 yıllık süreçte büyük oranda hissedileceğini ifade etti. 

olduğunu ifade eden Prof. Dr. Selahattin 
Serin “Dört yıl önce Adana Sanayi Odası 
Başkanı Sayın Zeki Kıvanç’ın girişimleriyle 
Çukurova Kalkınma Ajansı’na güdümlü 
proje desteği için başvuruda bulunulmuş, 
akabinde 2018 yılında bu destek alınmıştır. 
Kimya Vadisi Projesi’nin yürütücülüğünü 
Çukurova Teknokent Yönetici A.Ş. 
üstlenirken, Adana Sanayi Odası, Adana 
Büyükşehir Belediye Başkanlığı, Adana 
Ticaret Odası, Adana Hacı Sabancı 
Organize Sanayi Bölgesi, Akdeniz 
İhracatçıları Birliği, Çukurova Üniversitesi 
Rektörlüğü güdümlü projeye destek 
sağlamıştır” dedi. 

KÜRESEL TİCARETİN YÜZDE 28’İNİ 
KİMYEVİ MADDELER OLUŞTURUYOR
Kimya Vadisi Projesi’nin katma değeri 
yüksek spesifik kimyasal maddelerin 
belirlenmesi, bunların nasıl üretilebileceği 
ve üretim teknolojilerinin ortaya konulması 
konularında faaliyet göstereceğini 
kaydeden Serin, “Dünya ticaretinin 
yaklaşık yüzde 28’ini kimyevi maddeler 
ve mamulleri oluşturmaktadır. Mevcut 
durumda ülkemizin payı yüzde 1’in 
altındadır. Dünyada 60 milyondan fazla 
kimyasal bileşik bilinmektedir. Endüstride 
80 bin civarında kimyasal madde 
kullanılmakta olup ülkemizde bunların 
2 bin 600 adedi üretilmektedir. 2019 yılı 
verilerine göre kimyasal madde ithalatımız 
yaklaşık 42 milyar dolar, ihracatımız ise 
yaklaşık 16 milyar dolar civarındadır. 
Devletimizin 2023 yılı hedeflerinde 
kimya sektöründen yıllık 50 milyar 
dolar ihracat beklenmektedir. Kimyasal 
maddeler yığın kimyasallar ve spesifik 
kimyasallar şeklinde gruplandırılabilir. 
İhracat hedefimizi yakalayabilmemiz için 
spesifik kimyasalların ülkemizde üretilmesi 
için çalışmalar yapılmasına ihtiyaç 
duyulmaktadır” diye konuştu. 
 
ALMANYA BİZDEN 17 KAT DAHA 
FAZLA GELİR SAĞLIYOR
Dünyada kalkınmış ülkelerde kamu, 
üniversite ve sanayi işbirliğine büyük 
önem verildiğini, bu çerçevede gelişim 
gösteren üç ana sektör arasında kimya 
sektörünün yer aldığına dikkat çeken Serin, 
“Örnek verecek olursak, Almanya’nın 2019 
yılında kimyasal madde ihracatı yaklaşık 
276 milyar dolardır. Ülkemizin kimveyi 
maddeler ve mamulleri ihracatı ise 16 
milyar dolar civarındadır. Almanya kimya 

Çukurova Üniversitesi ve Çukurova Kalkınma Ajansı arasında imzalanan Kimyasal Madde Üretim Teknolojileri 
Merkezi Kimya Vadisi Projesi’nin ortakları arasında, Adana Sanayi Odası, Adana Ticaret Odası, Adana Hacı 
Sabancı Organize Sanayi Bölgesi, Adana Büyükşehir Belediyesi, Çukurova Üniversitesi Rektörlüğü, Akdeniz 
Kimyevi Maddeler ve Mamulleri İhracatçıları Birliği bulunuyor. 

Adana’nın dinamikleri 
destek veriyor

PROF. DR. SERİN: DÜNYA 
GENELİNDE 60 MİLYONDAN 
FAZLA KİMYASAL BİLEŞİK  
BİLİNİRKEN SADECE  
80 BİNİ ENDÜSTRİDE  
KULLANILIYOR. ÜLKEMİZDE 
BUNLARIN 2 BİN  
600 ADEDİ ÜRETİLİYOR.  
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sektöründe bizden 17 kattan daha fazla 
gelir sağlamaktadır. Bu nedenle üniversite, 
sanayi iş birliği ve kimya sektörünü 
geliştirmemiz gerekmektedir” dedi. 
 
KİMYA VADİSİ’NİN KATKISI 
ÖNÜMÜZDEKİ 5 YILDA 
HİSSEDİLECEK
Kimya Vadisi Projesi’nin ülke ve bölge 
üretimine katkısının önümüzdeki 5 yıllık 
süreçte büyük oranda hissedileceğini 
vurgulayan Serin, şunları söyledi: 
“Ülkemizde kimya sektörü maalesef 
dışa bağımlı olup cari açığa yaklaşık 20 
milyar doların üzerinde olumsuz katkı 
sağlamaktadır. Çok sayıda kimyasal madde 
ithalat yolu ile temin edilmektedir. Örnek 
verecek olursak, tarım da 7,8 milyon 
ton gübreye ihtiyaç olup bunun yüzde 
50’si ithalatla karşılanmaktadır. Üretilen 
gübrelerin yaklaşık yüzde 90 civarında 
girdisi de ithalat yoluyla karşılanmaktadır. 
Ülkemizi kozmetik sektörünün yaklaşık 
3 bin 600 kalem girdisi olup neredeyse 
tamamına yakını ithalatla temin 
edilmektedir. Bu örnekler çoğaltılabilir, 
yani kimya sektörünün beslemesi gereken 
sektörlerin girdileri ithalata bağımlı 
durumdadır. Devletimizin ithal ikamesi 
politikası, Ar-Ge destekleri, stratejik ürün 
üretim destekleri ve teknolojik ürünler 
üretim destekleri bu konularda olan 
ihtiyaçtan kaynaklanmaktadır. Kimya 
Vadisi projemiz de bu ihtiyaca cevap 
verecek örnek bir proje özelliğine sahiptir”
 
‘CEYHAN ENERJİ İHTİSAS  
ENDÜSTRİ BÖLGESİNE OLUMLU  
KATKI SAĞLAYACAK’
Proje ile sanayicilerin ithal ettiği ve 
üretmek istedikleri kimyasallar ve bunların 

ANALİZ VE TEST LABORATUVARLARI 
CİHAZLARLA DONATILDI
Serin, proje kapsamında analiz ve test 
laboratuvarlarında bulunması gereken 
pilot ölçekli reaktörlerin satın almasının 
gerçekleştiğini, Spray Drier, Flash Drier, 
Dekantör Santrifüj,  50 Litre Tek Modül 
Çok Fonksiyonlu Reaktör, Su Buharı 
Distilasyonu, Fonksiyonlu Reaktör, 
Filtre Pres cihazlarının kurulumunun 
tamamlandığını belirtti.  Serin “Analiz 
ve test laboratuvarlarımızda bölgemizde 
bulunan ham maddelerden neler 
üretilebileceği konusunda çalışmalar 
yapacağız. Örnek verecek olursak, linterden 
saf selüloz ve selüloz türevleri üretimini 
belirlemeye çalışacağız” dedi.

‘PAMUK VE SOYADAN ÜRETİLECEK 
KİMYASALLARADA ODAKLANACAK’
Pamuk çiğidi ve soya fasulyesinden elde 
edilen yağdan üretilebilecek kimyasallar 
konusuna da odaklanacaklarını aktaran 
Serin, “Endüstriyel üretimde kullanılan yağ 
asitleri, yağ alkolleri, yağ asidi amidleri, 
yağ asidi etilen oksit bileşenleri, yağ 
aminleri, amin oksitleri, gliserin, gliserin 
mono asitleri, gliserin nitro bileşenleri 
gibi yüzlerce bileşikte çalışmalarımız 
olacak. Mısır üretiminin yaygın olduğu 
bölgemizde nişastadan üretilebilecek 
kimyasallar da yoğunlaşacağımız alanlar 
arasında bulunuyor. Haşıl, modifiye 
nişasta, CMS, HES, MS gibi kimyasallara 
yönelik çalışmalarımızı da olacak. Tekstil 
ve kâğıt sanayisinde değerlendirilen 
selülozdan üretilebilecek kimyasallar, 
kömürden üretilebilecek kimyasallarda 
da faaliyet göstereceğiz. Petrokimya 
alanında organik maddeler, benzen, anilin, 
naftalin ve hidrokarbonlar gibi ürünlere 
dönük çalışmalarımızı geniş kapsamlı 
sürdüreceğiz” diye konuştu. 
 
KİMYA VADİSİ’NİN A TAKIMI
Çukurova Üniversitesi Fen Edebiyat 
Fakültesi Kimya Bölümü’nde çeşitli görevler 
yürüten ve Kimyasal Madde Üretim 
Teknolojileri Merkezi Kimya Vadisi Proje 
Koordinatörlüğü’ne üstlenen Prof. Dr. 
Selahattin Serin’in çalışma ekibinde Prof. 
Dr. Bilgehan Güzel, Prof. Dr. Selçuk Çolak 
Dr. Öğr. Üyesi Burak Ay, Öğr. Gör. Serkan 
Karaca, Dr. İlyas Gönül, Dr. Fatma Ulusal 
ve Saliha Baran görev alıyor.  
Kimyasal Madde Üretim Teknolojileri 
Merkezi Kimya Vadisi’nde, ÇÜ Fen-
Edebiyat Fakültesi Kimya Bölümü ve 
Ceyhan Mühendislik Fakültesi Kimya 
Mühendisliği Bölümü öğretim üyelerinin 
araştırma çalışmaları yapmaları ve 
öğrencilerin eğitimlerinin bir kısmını bu 
ortamda yapması sağlanacak. Ayrıca 
talep eden çevre üniversitelerde görev 
yapan kimya bölümü öğretim üyeleri ve 
öğrencileri ile komşu illerin sanayicilerine 
çalışma yapma imkanı sunulacak.

yapılarının formülasyonlar ve analizlerle 
belirleneceğini söyleyen Prof. Dr. Selahattin 
Serin, sözlerini şöyle sürdürdü: “Kimya 
Vadisi Proje’si kapsamında kimyasal 
madde üretim teknik bilgilerinin (know-
how) belirlemesi gerçekleştirilecek olup bu 
bilgiler bölgemiz ve ülkemiz sanayicilerinin 
kullanımına sunulacaktır. Gelişmiş ülkeler 
ihraç ettikleri ve katma değeri yüksek olan 
ürünlerin teknik bilgilerini gizli tutmakta 
ve transfer etmekten kaçınmaktadırlar. 
Daha önceki süreçlerde transfer ettiğimiz 
bazı kimyasalların teknik bilgilerinin çok 
verimli olmadıkları bilinmektedir. Hangi 
sektör olursa olsun gerekli teknolojileri 
üretmiyor ve dışa bağımlı iseniz ülkenizin 
gelişmesi mümkün değildir. Gelişmiş ülke 
olabilmemiz için mutlaka ileri teknoloji 
üretir duruma gelmemiz gereklidir. Bu 
amaçla Kimya Vadisi, kimya sektörümüzün 
ihtiyaç duyduğu teknolojileri ve know-
how’ları üretmek üzere kurgulanmıştır. 
Bu çalışmalar Ceyhan Enerji İhtisas 
Endüstri Bölgesi’nde yapılması planlanan 
büyük ölçekli petrokimya yatırımlarına ve 
ülkemizde yapılacak diğer yatırımlara da 
olumlu katkılar sağlayacaktır”

Kimya Vadisi, bilimin uygulamaya aktarılmasına en uygun ortamı sağlayarak; araştırma, geliştirme ve 
yenilik aktivitelerinin odak merkezi olma hedefiyle kuruldu. 

ÇUKUROVA TEKNOKENT 
BÜNYESİNDE KURULAN 
KİMYA VADİSİ, CEYHAN 
ENERJİ İHTİSAS ENDÜSTRİ 
BÖLGESİ’NDE KURULACAK 
BÜYÜK ÖLÇEKLİ TESİSLERE 
DE AR-GE DESTEĞİ VERECEK. 
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REKTÖR TUNCEL’DEN ADASO’YA ZİYARET 
Çukurova Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Meryem Tuncel, Adana 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, Meclis 
Divanı ve Yönetim Kurulu 
Üyelerine iade-i ziyarette 
bulundu. Üniversite- sanayi 
buluşmasında, eğitimin sanayi 
ile birlikte gerçekleştirileceği, 
bu nedenle üniversite ile sanayi 
iş birliğinin geliştirilmesi ve 
ortak çalışmalar yapılması 
gerektiği vurgulandı. Ç.Ü. 
Rektörü Prof. Dr. Meryem 
Tuncel’i yeni görevinden 
dolayı kutlayarak başarılar 

dileğinde bulunan Başkan 
Kıvanç, “Adana Sanayi Odası 
olarak, nitelikli iş gücünün 
sektörlere kazandırılması ve 
teknoloji yoğun katma değerli 
üretim konuları başta olmak 
üzere birçok alanda iş birliğinin 
geliştirilmesi için her türlü 
katkıyı ve yardımı sağlamaya 
devam edeceğiz.” dedi.
Rektörü Tuncel ise üniversite-
sanayi iş birliğinin elbirliğiyle 
her zamankinden daha çok 
geliştirileceğini belirtti.  Kıvanç, 
ziyaret anısına Tuncel’e hediye 
takdim etti. Ziyaret anı fotoğrafı 
çekilmesiyle son buldu.

ADASO’DAN ÜYELERE İLERİ DÜZEY 
TRADE MAP EĞİTİMİ
A dana Sanayi Odası 

(ADASO), ihracat 
yapan üye firmalarının 

kapasitelerini artırmak ve yeni 
hedef pazarlara yönelmelerine 
katkı sağlamak amacıyla dış 
ticaret istatistiklerini, ülke 
analizlerini ve trendlerini doğru 
ve güncel olarak sunan Trade 
Map sitesinin kullanımı ve dış 
ticaret pazar analizi konusunda 
eğitim verdi. Firmaların dış ticaret 
departmanları uzmanlarına 
yönelik düzenlenen ve yaklaşık 
150 dakika süren İleri Düzey 
Trade Map Pazar Analizi Eğitimi 
Adana Sanayi Odası Sakıp 
Sabancı Toplantı Salonu’nda 
Covid-19 tedbirleri dikkate 
alınarak gerçekleştirildi.  

DOĞRU VE GÜNCEL 
BİLGİLER VERİLİYOR
Adana Sanayi Odası Projeler 
Birimi Koordinatörü Gülhan 
Özdemir tarafından  verilen 
eğitimde, Trade Map’in,  dış 
ticaret ile ilgili kurum ve firmalara 
istatistiki güncel veriler sunarak 
doğru ve güncel dış ticaret 
bilgilerine ulaşmalarını sağlayan 
bir bilgi servisi olduğu belirtildi. 
Ticari istihbaratın büyük önem 
taşıdığı günümüz piyasasında; 
ülkelerin ithalat-ihracat verilerinin 
rahatlıkla elde edilebileceği Trade 
Map sitesi üzerinden Dış Ticaret 
Pazar Analizi hazırlama yöntemi 

ve başvurulacak hususları anlatan 
Projeler Birim Koordinatörü 
Özdemir,  uluslararası 
ticarette ürünlere ait detay ve 
karşılaştırmalı güncel bilgilere, 
tek kaynaktan güvenilir şekilde 
erişmenin büyük bir avantaj 
oluşturacağına dikkat çekti.

ŞİRKETLER HAKKINDA 
BİLGİ SUNUYOR
Küresel kapsamda ticaret 
istatistikleri sunan web tabanlı bir 
hizmet sağlayıcısı olan Trade Map 
sitesinin sadece ülkeler bazında 
değil aynı zamanda şirketler 
bazında da ithalat ve ihracat 
verileri sağladığına dikkat çeken 

Çukurova Kalkınma 
Ajansı’nın (ÇKA) Yönetim 
Kurulu Toplantısı’nda 
Mersin ve Adana’daki 
turizm altyapısının 
güçlendirilmesine yönelik 
destekler ele alındı.
Adana Valisi Süleyman 
Elban başkanlığında 
gerçekleştirilen toplantıya, 
Mersin Valisi Ali İhsan Su, 
Mersin Büyükşehir Belediye 
Başkanı Vahap Seçer, Mersin 
Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı Ayhan Kızıltan, 
Adana Sanayi Odası Başkanı 
Zeki Kıvanç ve ÇKA Genel 
Sekreteri Savaş Ülger 
katılım sağladı. Toplantıda, 
toplam bütçesi 12 milyon TL 
olan Turizmde Destinasyon 
Yönetimi Küçük Ölçekli 
Altyapı Programı başvuruları 
değerlendirildi. Gastronomi, 
kültür, doğa, ekstrem spor-
macera ve deniz turizmlerini 
kapsayan programda 
projelere 500 bin-2 milyon 
TL hibe destek sağlanacak. 

çka turİZM 
altyapısıNı 
gÜçlENDİrİyor

Özdemir,  site üzerinden bir yol 
haritası ve bir kalıp oluşturularak 
yapılan doğru stratejilerin 
ihracatçı firmalara başarıya giden 
yolu açtığı ifade etti.  
Trade Map’in (GTİP) 
sınıflandırma sistemini temel 
aldığını aktaran Özdemir, İleri 
Düzey Trade Map Pazar Analizi 
Eğitimi’nde, “Hedef Ülke Matrisi 
Hazırlama, Potansiyel 3 Hedef 
Ülke Belirleme, Hedef Ülke 
Dış Dosyası hazırlama, Hedef 
Ülkelerde İthalatçı/İhracatçı 
Firma Bulma Yöntemleri, Hedef 
Ülkelere Yönelik Firma Bazında 
Stratejik Öneriler” konularında 
katılımcıları detaylı bilgilendirdi. 
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ÜNİVERSİTE - SANAYİ İŞ BİRLİĞİ 
HIZ KAZANACAK

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Zeki Kıvanç ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri, yapılan genel 
kurulda görevi Prof. Dr. Kadir 
Aydın’dan devralan  Çukurova 
Teknokent Yönetim Kurulu 
Yeni Başkanı Prof. Dr. Selçuk 
Çolak ve yönetim kurulu 
üyelerini ziyaret ederek 
üniversite - sanayi işbirliğinin 
güçlendirilmesi ve geliştirilmesi 
konularında görüş alışverişinde 
bulundular. 
Çukurova Teknokent Yönetim 
Kurulu Başkanı Prof. Dr. Çolak,  
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Kıvanç ve yönetim 
kurulu üyelerine Çukurova 
Üniversitesi Teknoloji 
Geliştirme Bölgesi’nin güncel 
durumunu değerlendirirken, 
yapılan çalışmalar hakkında 
da bilgiler verdi. Başkan Çolak, 
Ar-Ge çalışmalarını sürdüren 
firmaların yer aldığı iki blokta 
ve kuluçka merkezinde 
faaliyet gösteren Çukurova 
Teknokent’in bölgede yakın 
gelecekte daha etkin bir 
üniversite-sanayi işbirliği 
sağlayacağına inandığını 

belirtti. Çolak, inşaatı devam 
etmekte olan C bloğun da 
tamamlanması ile Teknokent’in 
Ar-Ge kapasitesinin artacağını 
ve bu alanda gerçekleşen  
çalışmaların ekonomik 
değere dönüşebilmesi 
için üniversitenin 
güçlü insan kaynakları  
altyapı olanaklarından 
faydalanılabileceğini ifade etti.
 
TEKNOKENT BAŞARILI 
GRAFİK ÇİZİYOR
Teknoloji Geliştirme 
Bölgelerinin önemine dikkat 
çeken Çolak, Çukurova 
Teknokent’in kurulduğu 
günden bugüne başarılı bir 
grafik çizdiğine de işaret 
ederken, “Bu başarı grafiğinin 
daha da yukarı taşınması 

için üniversite-sanayi iş 
birliğinin daha da artırılması 
gerekmektedir. Hedefimiz, 
daha fazla araştırma 
yapılabilmesi imkanının 
yaratılması ve yapılan 
araştırmaların ekonomik 
değere dönüştürülebilmesidir. 
Rekabet gücünü artıracak 
teknolojileri geliştirerek üreten 
firmalar ile üniversite arasında 
bir sinerji oluşmasına katkı 
sağlamaktır.Bu bağlamda 
Adana Sanayi Odası ile 
birlikte birçok çalışmaya 
imza attık. Bölgesel, ulusal 

ve uluslararası rekabet gücü 
yüksek, ileri teknoloji üreten ve 
kullanan bir sanayi istiyorsak, 
üniversite-sanayi iş birliğimizi 
daha da güçlendirmemiz 
gerekmektedir.” dedi. 
 
DAHA FAZLA BİLİMSEL 
ARAŞTIRMA YAPILMALI
Çukurova Teknokent’in 
üniversite-sanayi iş birliğinde 
önemli bir misyonu olduğuna 
dikkat çeken Adana Sanayi 
Odası Başkanı Zeki Kıvanç da,  
Teknokent’in geliştirilmesi için, 
daha fazla bilimsel araştırma 
yapılarak, ekonomide katma 
değer sağlanması ve rekabet 
gücünü artıracak teknolojilerin 
geliştirilmesinin önemli 
olduğunu söyledi. 
 
KİMYA VADİSİ’NE DİKKAT 
ÇEKİLMELİ
Bu kapsamda Çukurova 
Teknoloji Geliştirme 
Bölgesi’nde kurulan Kimya 
Vadisi Projesi’nin faaliyete 
geçirilmesine destek olduklarını 
dile getirin Kıvanç, “Ülkemiz 
ve bölgemizde üretilmeyen 
katma değeri yüksek kimyasal 
maddelerin belirlenmesi, 
nasıl üretilebileceklerinin ve 
üretim teknolojisinin ortaya 
koyulması, üretim teknolojisi ve 
fizibilitesi yapılan kimyasalların 
girişimcilerin ve sanayicilerin 
bilgisine sunulması açısından 
bu merkez stratejik önem 
taşıyor Bu alanla faaliyet 
göseteren tüm sanayicilerimizi 
bekliyoruz” dedi. 
Çukurova Teknokent 
bünyesinde bulunan 
mevcut makine ve ekipman 
parkurlarının gezilmesi 
sonrasında yapılan çeşitli 
değerlendirmelerin ardından 
ziyaret sona erdi.

Çukurova Teknokent olarak bilinen Çukurova Üniversitesi Teknoloji 
Geliştirme Merkezi, yakın gelecekte üniversite - sanayi işbirliğinin daha 
etkin duruma gelmesinde önemli rol oynayacak.

baŞkaN kıvaNç, 
katMa DEğErİ yÜksEk 
kİMyasal MaDDElErİN 
ÜrEtİMİNDE kİMya 
vaDİsİ’NİN stratEjİk 
rol oyNayacağıNı 
sÖylEDİ.
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A dana Sanayi Odası (ADASO), 30’un 
üzerinde ürün ile hizmetle ihracatçı 
firmaların küresel pazarlarda 

rekabet gücünü artıran Türk Eximbank’ın 
bölgesel faaliyetleri ve sunduğu destekleri 
düzenlediği internet semineri ile üyelerine 
yansıttı. “Türk Eximbank Kredi ve 
Sigorta Ürünleri” başlıklı webinarda Türk 
Eximbank Adana Şube Müdürü Ali Can, 
kurumun kredi ve sigorta programları ve 
güncel faaliyetleri hakkında bilgiler aktardı. 
Ali Can, Adanalı ihracatçı firmalarına 
2019 yılında 791 milyon dolar kredi ve 
sigorta desteği sağlayan Türk Eximbank’ın 
2020’nin ilk 10 ayında yansıttığı rakamın 
780 milyon dolar olduğunu açıkladı. 
 
“MERSİN, OSMANİYE VE HATAY 
İLLERİ AYRILDI ADANA’YA 
ODAKLANDIK”
Türk Eximbank Adana Şubesi Müdürü Ali 
Can, Adana’da 13 Ekim 2017 tarihinden 
itibaren şube statüsünde hizmetini 
devam ettiren Türk Eximbank’ın yurt 
genelinde 20 şube ve 11 irtibat bürosuyla 

ihracatçıların yanında olduğunu söyledi. 
Türk Eximbank’ın ihracatçı firmaları, 
ihracata yönelik üretim yapan imalatçıları 
ve girişimcileri kısa, orta ve uzun vadeli 
nakdi ve gayri nakdi kredi, sigorta ve 
garanti programları ile desteklediğini Ali 
Can, “Önceki yıllarda Adana Şube olarak 
hizmet verdiğimiz Mersin, Osmaniye 
ve Hatay illerinde bulunan ihracatçılara 
hizmet vermek üzere Mersin ve İskenderun 
şubelerimiz açılmış, bu sayede 2020 yılı 
itibarı ile Adana Şube olarak Adana ilimize 
kayıtlı ihracatçılarımıza odaklanarak 
şehrimizdeki ihracatın ve ihracatçının 
desteklenmesi için çalışmalarımızı 
sürdürmekteyiz” dedi.

2019’DE ADANALI FİRMALARA 791 
MİLYON DOLAR DESTEK VERDİK
Türk Eximbank Adana Şubesi olarak yıllık 
performans ve hedeflerden bahseden Can, 
şöyle konuştu: “Türk Eximbank Adana 
Şubesi olarak 2018 yılında 2 milyar dolarlık 
ihracat gerçekleştiren Adanalı firmalara 
kredide 450 milyon dolar, sigortada 216 

milyon dolar olmak üzere toplam 670 
milyon dolar destek sağladık. 2028 yılı 
ihracatına oranladığımızda bu rakam 
Adana’nın ihracatının yüzde 33’üne karşılık 
geliyor. 2019 yılında ise 1,9 milyar dolar 
olarak gerçekleşen Adana’nın ihracatını 
ele aldığımızda kredi ve sigorta desteğimiz 
toplamda 791 milyon dolar düzeyine çıktı. 
Bu dönemde Adana’nın ihracatına destek 
oranımızı yüzde 41 seviyesinde artırmayı 
başardık. 2020 yılının ilk 10 ayında ise 
Adana’nın ihracatına sağladığımız destek 
miktarı 780 milyon dolar olarak gerçekleşti. 
Destek oranımızdaki artış yüzde 52 
düzeyinde ortaya çıktı. Yıl sonunda Adana 
ölçeğinde şube olarak bu oranı yüzde 
55’lere çıkarmayı hedefliyoruz” 
 
BANKANIN PROGRAMLARI ÜÇ ANA 
BAŞLIKTA ANLATILDI
Türk Eximbank Şube Müdürü Ali Can’ın 
konuşmasının ardından Uzman Sercan 
Şaşmaz, kısa vadeli krediler, orta uzun 
vadeli krediler, döviz kazandırıcı hizmet 
kapsamındaki krediler olarak, yurt içi kredi 

EXİMBANK’TAN ADANALI  
SANAYİCİLERE BÜYÜK DESTEK
Adana Sanayi Odası (ADASO), Türk Eximbank’ın ürün ve hizmetlerinin tanıtımına yönelik 
webinar düzenledi. Türk Eximbank Adana Şube Müdürü Ali Can, “2019 yılında Adana’nın 
ihracatına kredi ve sigorta desteğimiz toplamda 791 milyon dolar olarak gerçekleşti. 2020’nin 
ilk 10 ayında Adanalı ihracatçılara destek tutarımız 780 milyon dolar oldu.” dedi. 
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programlarını üç ana başlık altında anlattı. 
Kısa vadeli kredilerde Sevk Öncesi İhracat 
Kredisi, Reeskont Kredisi, Sevk Sonrası 
Reeskont Kredisi, İhracata Hazırlık Kredisi, 
KOBİ İhracata Hazırlık Kredisi, DTŞ İhracat 
Kredisi gibi birçok kredi alternatifinin 
sunulduğunu belirten Şaşmaz, “Burada 
o programlar üzerinde farklı vadelerde 
farklı faiz oranlarında avantajlı krediler 
sunabiliyoruz. Orta vadede ise İhracata 
Yönelik İşletme Sermayesi Kredisi, 
İhracata Yönelik Yatırım Kredisi, Yurtdışı 
Mağazalar Yatırım Kredisi, Marka Kredisi, 
Finansal Kiralama Şirketlerine Yönelik 
Kredi Programı, Gemi İnşa ve İhracatı 
Finansmanı, Özellikli İhracat Kredileri gibi 
seçeneklerimiz mevcut.” dedi.
Türk Eximbank olarak ihracatçılarımızın 
yurt dışına yönelik olarak gerçekleştireceği 
birçok desteği Döviz Kazandırıcı Hizmetler 
Kredisi adı altında sağladıklarını belirten 
Şaşmaz, “Türk Eximbank’ın gelişmiş 
birçok ülkenin resmi destekli ihracat kredi 
kuruluşlarından farklı olarak kredi, garanti 
ve sigorta işlemlerini aynı çatı altında 
toplamış olması, ihracatçı firmalara verilen 
hizmetlerde bir bütünlük oluşturulmasına 
imkân tanımaktadır. DKH Kredisi, Turizm 
Kredisi, Uluslararası Nakliyat Kredisi, 
Fuar Kredisi, Yurt Dışı Müteahhitlik 
Hizmetleri Köprü Kredisi gibi birçok 
işlemi Türk Eximbank olarak firmalara 
sağlayabiliyoruz.” diye konuştu.
 
‘SİGORTA ÜRÜNLERİYLE 
İHRACATÇILARIMIZIN YANINDAYIZ’
Nakdi krediler dışında alacak sigortası 
ürünü ile ihracatçılara da destek veren 
Türk Eximbank’ın alacak sigortası 
hakkında da bilgi veren Uzman Alptuğ 
İnal, “Türk Eximbank olarak alacak 
sigortasını yurtdışına yaptığınız vadeli 
satışlarınızdan kaynaklı alacaklarınızı 
sigorta kapsamına alıyoruz. Bunun amacı 
daha uzun vadeli ödeme şekilleri ile ihracat 
yapma olanağı sağlamak, gelişen yeni 
piyasalara güvenle açılmalarını temin 
etmektir. Mevcut firmalardaki paylarının 
artırılması ve kalıcılıklarını sağlanması da 
hedeflenmektedir” dedi.
Alacak sigortasının işleyişinin, alıcılar 
için tahsis edilen limitler doğrultusunda 
bildirilen vadeli alacakları sigortalanarak 
koruma altına alma üzerine olduğunu 
söyleyen İnal şunları söyledi: “Türk 
Eximbank olarak 238 ülkeyi sigorta 
kapsamına alabiliyoruz ve sizin 
alacaklarınızın yüzde 90’ı sigorta 
kapsamına alabiliyoruz. Keza aynı şekilde 
orta ve uzun vadede de yurt içi alacak 
sigortasında da yüzde 90 sigorta kapsamına 
alabiliyoruz. Bizim kapsamımız hem 
firmanın iflas etmesini, tasfiye olmasını, 
borçları ödememekten acze düşmesi gibi 
ticari riskleri hem de ülkede savaş çıkması, 
alıcı ülkenin ithalat yasağı gibi politik 
riskleri de kapsayıp sigortalıyoruz”

EXİMBANK’IN YENİ ÜRÜNLERİ
Türkiye’de ihracatın kurumsallaşmış tek 
asli teşvik unsuru olan Türk Eximbank’ın 
hizmetlerine dâhil ettiği yeni ürünler 
webinarda Adanalı sanayicilere tanıtıldı. 
Buna göre Yurt Dışı Teminat Mektubu 
Programı kapsamında müteahhitlik ve 
gemi inşa sektöründe faaliyet gösteren 

firmalar ile yurt içinde ihracata yönelik 
yatırım malı üretimi yapan firmaların 
Türk Eximbank tarafından yurt dışı 
işlerinde ihtiyaç duydukları teminat 
mektupları düzenlenebiliyor. Program 
kapsamında Geçici Teminat Mektubu, 
Avans Teminat Mektubu, Kesin Teminat 
Mektubu ve Teminat Akreditifi talepleri 
karşılanıyor. Kısa Vadeli İhracat 
Kredi Sigortası Programı kapsamında 
sigortalanmış, vadeli ihracat alacakları 
teminata alınarak firmalara iskonto 
kredisi şeklinde finansman sunuluyor. Bu 
program kapsamında ihracatçı firmalara 
sevkiyat vadesinden bağımsız kredi 
kullanmaları sağlanıyor. Katılım Finans 
Yatırım Kredisi’nde banka firmalara katılım 
finansman modeli uygulamalarından 
murabaha yöntemiyle, sermaye malı 
harcamalarını finanse etmelerine yönelik 
kredi imkânı sağlıyor. Bu çerçevede ilk 
etapta İslam Kalkınma Bankası’ndan 
sağlanan 100 milyon dolar tutarındaki fon 
firmaların kullanımına sunuldu. 

WEBİNARDA EXİMBANK’IN 
YENİ ÜRÜNLERİ OLAN YURT 
DIŞI TEMİNAT MEKTUBU, 
KISA VADELİ İHRACAT 
KREDİ SİGORTASI VE 
KATILIM FİNANS YATIRIM 
KREDİSİ TANITILDI. 

Türk Eximbank Adana Şubesi Müdürü Ali Can, Adana Sanayi Odası üyelerine gerçekleştirdikleri 
hizmetlerle ilgili ayrıntılı bilgi verdi. 
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PAKMİL Yönetim Kurulu Üyesi 
Rafet Milli

T arımsal ürünlerin 
tarlada kalan atıklarını 
toplayıp tesiste yakarak 

enerjiye dönüştürdüklerini 
belirten Pakmil Yağ ve 
Pamuk Sanayi İşletmeleri A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi Rafet 
Milli, “Tesisimizde 24 saatte 
yaklaşık 39 megavat, bir ayda 
da 1 milyon 200 bin kilovatsaat 
elektrik üretiyoruz. Bu değerler 
de yaklaşık 5 bin hanenin 
elektrik tüketimine tekabül 
ediyor.” dedi.
Kentte altı kuşaktan bu 
yana pamuk işleme üzerine 
tesislerinin bulunduğunu, 
pamuk bitkisinin çekirdeğinden 
yağına ve küspesine kadar her 
şeyini değerlendirdiklerini ifade 
eden Rafet Milli, kısa zaman 
önce kurdukları Biokütle Enerji 
Tesisi’nde, pamuktan soyaya, 
mısırdan şeftali çekirdeğine 
kadar çeşitli tarımsal atıkları 
değerlendirerek elektrik 
enerjisine dönüştürdüklerini 
dile getirdi. 
 
AZMETTİ, ARAŞTIRDI, 
BULDU, TESİSİ KURDU
İşletmelerinden çıkan pamuk 
saplarını kimsenin almaması 
ve atacak yer bulunamaması 

üzerine araştırma yapmaya 
başladığını anlatan Rafet Milli, 
sonunda bunların enerjiye 
dönüştürülebilineceğini 
öğrenmesi üzerine 2015 
yılında biokütle enerji tesisini 
kurduğunu belirtti.
İlk etapta sadece kendi 
işletmelerindeki atıkları 
değerlendirmek amacıyla 
kurduğu tesisini zamanla 
daha da geliştirdiğini ve 
Adana’daki hemen hemen her 
tarımsal atığı değerlendirir 
hale geldiklerini belirten Milli, 
tesislerinde halen pamuk, mısır, 
soya ve şeftali çekirdeğinin 
yanı sıra ormandaki atıkların 
da değerlendirildiğini, bugün 
itibariyle her tarımsal atığın 
burada işlenerek enerjiye 
dönüştürülebildiği kaydetti.
 
BALYACILIK DİYE YENİ BİR 
İŞ KOLU DA AÇILDI
Yeni kurdukları biokütle 
tesisiyle, doğaya, toprağa büyük 
zarar veren anız yakılmasının 
da önüne geçtiklerine dikkat 
çeken Milli, şunları söyledi: 
“Atıkları tarladan toplayarak 
tesisimizde yakıyoruz, 
bu sayede temiz ve yeşil 
enerji üretiyoruz. Bu tesisle 

toprağa büyük zarar veren 
anız yakılmasını da önlemiş 
oluyoruz. Ayrıca tesis sayesinde 
balyacılık diye yeni bir sektör 
de doğdu. Çiftçi ürünü 
topladıktan sonra balyacılar 
kalan atıkları toplayarak 
tesisimize getiriyor. Burada 
önce balyalardaki ürünleri 
kırıyoruz, daha sonra yüksek 
basınçlı kazanda yakıyoruz. 
Su, buhar haline geliyor, sonra 

da tribüne yönlendirip elektrik 
üretiyoruz. Saatte 1.6 megavat, 
24 saatte yaklaşık 39 megavat, 
bir ayda da 1 milyon 200 bin 
kilovatsaat elektrik üretiyoruz. 
Bu da yaklaşık 5 bin hanenin 
elektriğine tekabül ediyor. 
Yani, anızdan, atıklardan 5 bin 
hanenin ihtiyacı olan elektrik 
enerjisini üretiyoruz.”
 
BİOKÜTLE TESİSLERİNİN 
SAYISI ARTIRILMALI
Milli, bu tesisi daha da 
büyüterek hem tarımsal atıkları 
en iyi şekilde değerlendirmeyi 
hem de anızlarla ilgili yaşanan 
problemleri tamamen ortadan 
kaldırmayı hedeflediklerini 
açıkladı. Bu tür biokütle 
tesislerinin doğanın korunması 
adına daha da arttırılması 
gerektiğine işaret eden 
Pakmil Yağ ve Pamuk Sanayi 
İşletmeleri A.Ş. Yönetim 
Kurulu Üyesi  “Bu tesisleri el 
üstünde tutalım, gerçekten 
yerli ve milli enerji üretiyoruz. 
Ülkemiz enerji savaşında. 
Türkiye’nin ithalat kalemine 
bakarsanız birincisi enerjidir. 
Biz bu enerjiyi toprağımızdan 
çıkarıyoruz ve buna sahip 
olmak mutluluk verici.” dedi.

PAMUĞUN ÇÖPÜNDEN, MISIRIN 
SAPINDAN YEŞİL ENERJİ ÜRETİYOR
Adana’da 48 yıldır bitkisel yağ, küspe ve linter pamuğu üretimini sürdüren Pakmil Yağ ve Pamuk 
Sanayi, pamuk, mısır ve soya gibi ürünlerin tarlada kalan atıklarını biokütle enerji tesisinde 
değerlendirerek aylık 5 bin eve elektrik sağlıyor.



50 ATÜ

50 ATÜ



24  /  KASIM/ARALIK 2020

  KAPAK KONUSU

A dana Sanayi Odası (ADASO), 
tekstil, hazır giyim, plastik, 
ahşap işleri, metal işleri, elektrik-

elektronik tesisat ve inşaat sektörlerinde 
nitelikli işgücü ihtiyacını karşılamak, yalın 
üretim ve dijitalleşme odağında işletmelerin 
rekabet gücünü arttırmak, kurumsal 
kapasiteyi geliştirmek ve inovasyon odaklı 
üretim modellerini teşvik etmek amacıyla 
hazırladığı Sanayi Kampüsü Projesi 
kapsamında Yalın Üretim Eğitim Programı 
düzenledi. 
 
MODEL FABRİKA’NIN EN ÖNEMLİ 
MİSYONU YALIN ÜRETİM
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, Çukurova 
Kalkınma Ajansı ve Birleşmiş Milletler 
Kalkınma Programı’nın (UNDP) desteğiyle 
Adana Metal Sanayi Sitesi’ndeki 12 
dönümlük arsada Sanayi Kampüsü 
Projesi’nin inşaatını başlatan ADASO, 
sanayiciler arasında ‘Model Fabrika’ adıyla 
anılan KOBİ Yetkinlik, Dijital Dönüşüm 

firmalar kendi tesislerinde yalın kültürü 
aşılama, yalın felsefe ve yalın araçları ile ilgili 
bilgilendirme ve farkındalık oluşturulması 
konularında eğitim aldı. 
 
YALIN FELSEFE VE YALIN KÜLTÜR 
İKLİMİ OLUŞTURULUYOR
6 ay süren programda yer alan firmaların 
kendi yalın proje ekipleri, kendi firmalarında 
yalın kültürü oluştururken öğrendikleri 
SMED, Kaizen, Değer Akış Haritalama, 
Otonom Yönetim, 5S, Görsel Yönetim gibi 
yalın uygulamaları firmalarına entegre 
etti. İyileştirme çalışmaları sonunda 
12 firmanın elde ettiği toplam kazanç 
yaklaşık 17 milyon lira olarak hesaplandı. 
Bu iyileştirmenin yaklaşık 7,5 milyon lirası 
devam eden çalışmalardan dolayı potansiyel 
kazanç olarak hesaplandı. Yalın dönüşüm 
programında yer alan firmalar, ADASO 
Sakıp Sabancı Toplantı Salonu’nda üç 
farklı oturumda yalın dönüşüm projelerini 
sundular. 

ve Tasarım Merkezi’nde yürütülecek 
faaliyetlerden Yalın Dönüşüm Eğitim 
Programı’nın ilkini 12 firmanın katılımıyla 
gerçekleştirdi.  ADASO Yalın Ekibi ve 
Grupas Gelişim Firması tarafından 
hazırlanan program kapsamında katılımcı 

YALIN DÖNÜŞÜM  
DÖNEMİ BAŞLADI

ADASO’nun kurumsal kapasiteyi geliştirmek, rekabet gücünü artırmak ve inovasyon odaklı 
üretim modellerini teşvik etmek amacıyla hazırladığı Sanayi Kampüsü Projesi kapsamında 

fabrikalarda üretim ve personel verimliliğini maksimum seviyeye çıkartmayı elde etme hedefiyle 
yalın dönüşüm dönemi başladı. Yalın Dönüşüm Eğitim Programı’na paydaş olan 12 sanayi 
kuruluşu, 8 aylık teorik ve uygulamalı eğitimlerle toplam 17 milyon liralık kazanç sağladı. 

Adana Sanayi Odası Yalın Dönüşüm Proje 
Ekibi, 6 aylık proje sürecini başarıyla yürüttü. 
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TORNA VE KAYNAK HATLARINDA 
VERİMLİLİK ARTIŞI
Yalın Üretim Eğitim Programı finalinde ilk 
sunumu 3 bini aşkın ürün çeşidiyle talaşlı 
imalat yapan Yepar Makine ve Meka 
Havacılık ve Savunma firması adına Kalite 
Yönetim Sistemi Sorumlusu Betül Yün 
gerçekleştirdi ve CNC torna ve kaynak 
hatlarında verimliliğin yüzde 69,5’ten 
yüzde 73,3’e çıkarıldığını belirtti. Betül Yün, 
özetle şunları söyledi: “Yepar Makine ve 
Meka Havacılık ve Savunma, 1996 yılında 
kurulmuş olup otomotiv yedek parça, 
havacılık ve savunma sanayi sektörlerinde 
faaliyet göstermektedir. Yepar 3 bin 100 
adet farklı ürün çeşidi ile talaşlı imalat 
yapmaktadır. Üretiminin yaklaşık yüzde 
25’i ihraç edilmektedir. Fabrikamızda yalın 
uygulamalar CNC torna ve kaynak hatları 
başta olmak üzere tüm üretim alanında 
gerçekleştirilmiştir.
Fabrikamızda yalın uygulamalar CNC 
torna ve kaynak hatları başta olmak üzere 
tüm üretim alanında gerçekleştirilmiştir. 
CNC torna hatlarında SMED ve 5S; 
kaynak hatlarında Kaizenler, 5S; diğer 
üretim alanlarında 5S çalışmaları yapılarak 
fabrikamızda yıllık yaklaşık 1 milyon 900 bin 
lira tasarruf sağlanmıştır. 
Söz konusu yalın iyileştirmeler sayesinde 
CNC torna hatlarında hat verimimiz 
yüzde 69,5’ten yüzde 73,3’e çıkarılmıştır. 
CNC torna hatlarında çok fazla duruş 
yaşanmaktaydı. Bu duruşlar hat verimimizi 
düşürmekteydi. En çok duruşlar ise tip 
değişiminden kaynaklanmaktaydı. Bu 
nedenle burada SMED çalışması yapılmıştır. 
Çalışmalar sonucunda tip değişim 
süreleri yüzde 47 azaltılmıştır. Kaynak 
hattındaki sürtünme kaynağı işlemleri uzun 
sürmekteydi. Bu işlem süresini azaltmak 
amacıyla Kaizen çalışması ile sürtünme 
kaynak makinesi imal edilmiştir. Bu 
çalışmayla birlikte sürtünme kaynağı süreleri 
yüzde 50 azaltılmıştır. 
Ayrıca firmamızın kaynak bölümünde 
ürettiği standart ürünlerden olan pedal iş 
parçasının kaynak prosesi manuel olarak 
yapılmakta ve uzun sürmekteydi. Bu 
nedenle burada Kaizen çalışması yapılmıştır. 

Çalışmalar sonucunda parçaya özel malafa 
tasarlanıp robot kaynağına geçilerek işlem 
süresi yüzde 75 azaltılmıştır. 
Üretim hatlarında genel saha düzeninin 
standart olmamasından kaynaklı arama 
kayıpları, kirlilik, alanın yetmeme durumu, 
iş sağlığı güvenliği riskleri vardı. Bu 
problemleri ortadan kaldırmak için 5S 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonunda bu 
problemler minimize edilmiş olup genel saha 
düzeni sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır.” 
 
ÇELİK YAPI ÜRETİMİNDE  
SEVKİYAT HIZLANDI
Birinci oturumun ikinci sunumunu Polyar 
Çelik Yapı İnşaat Makine Sanayi adına 
Fabrika Müdürü Oya Kusin ve Entegre 
Yönetim Mühendisi Ayşegül Yılmaztürk 
yaptı. Oya Kusin, hidroelektrik ve termik 
santrallerin çelik konstrüksiyon üretimini 
yapan firmanın sevkiyatlarının hızlandığını 
söyledi. Kusin, “Polyar Çelik Yapı İnşaat 
Makine Sanayi ve Tic. Ltd. Şti. 1985 
yılında kurulmuş olup enerji kaynakları 

sektöründe faaliyet göstermektedir. Polyar, 
50 adet farklı ürün çeşidi ile hidroelektrik 
ve termik santrallerin çelik konstrüksiyon 
üretimini yapmaktadır. Fabrikamızda yalın 
uygulamalar sevkiyat alanı, kaynak bölgesi 
ve boyahane başta olmak üzere tüm üretim 
sahasında gerçekleştirilmiştir. Sevkiyat alanı, 
kaynak ve boyahane bölümlerinde Kaizen; 
fabrika genelinde ise 5S, Görsel Yönetim 
çalışmaları yapılarak fabrikamızda yıllık 
yaklaşık 780 bin lira tasarruf sağlanmıştır. 
Yalın iyileştirmeler sayesinde sevkiyat 
süresinde yüzde 88 performans artışı 
sağlanmıştır. Aynı şekilde boyahane 
bölümüne malzeme taşıma süresinde yüzde 
81 performans artışı elde edilmiştir.” dedi.
Entegre Yönetim Mühendisi Ayşegül 
Yılmaztürk ise yapılan iyileştirmelerle ilgili 
detaylı bilgiler verirken, şunları söyledi: 
“Firmamızda sevkiyat işleminde çok 
fazla taşıma yapılmaktaydı. Bu taşımalar 
işlem süresinin uzamasına, dolayısıyla 
sevkiyatta görev alan personelin zamanının 
verimsizleşmesine neden olmaktaydı. 

Yepar Makine ve Meka Havacılık ve Savunma firması adına Kalite Yönetim Sistemi Sorumlusu Betül 
Yün, Yalın Üretim Eğitim Programı’nda elde ettikleri kazanımları anlattı.  

3 BİNİ AŞKIN ÜRÜN 
ÇEŞİDİYLE TALAŞLI İMALAT 
YAPAN YEPAR’DA YALIN 
UYGULAMALAR CNC TORNA 
VE KAYNAK HATLARI 
BAŞTA OLMAK ÜZERE 
TÜM ÜRETİM ALANINDA 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ. 
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Bu nedenle burada Kaizen çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda sevkiyat 
süreleri yüzde 88 azaltılmıştır. Ayrıca eski 
sevkiyat alanının boşaltılması ile birlikte 
üretimde yaklaşık 400 metrekare alan 
kazanımı sağlanmıştır. Çelik profillerin 
kaynak bölümüne taşınması sırasında vinç 
ve forklift beklemeleri yaşanıyordu. Bu da 
taşıma işleminde yer alan personellerin 
verimliliğinin düşmesine neden olmaktaydı. 
Bu nedenle burada Kaizen yapılmıştır. 
Çalışmalar sonucunda taşıma işleminde 
yer alan personelin verimliliğinde artış 
sağlanmıştır. Boyahane bölümüne malzeme 
taşıma işlemi sırasında zaman kayıpları 
yaşanıyordu. Bu da taşıma işleminde yer 
alan personellerin verimliliğinin düşmesine 
neden olmaktaydı. Bu nedenle bu bölgede 
Kaizen yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
boyahane bölümüne malzeme taşınma 
işlem süresi yüzde 81 azaltılmıştır. Üretim 
hatlarında genel saha düzeninin standart 
olmamasından kaynaklı arama kayıpları, 

kirlilik, alanın yetmeme durumu, iş sağlığı 
güvenliği riskleri vardı. Bu problemleri 
ortadan kaldırmak için 5S çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonunda bu 
problemler minimize edilmiş olup genel saha 
düzeni sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır. 
Üretim hatlarında, üretimi gerçekleştirilen 

parçaların takibinin sağlanması için üretim 
takip panosu oluşturulup, böylece günlük 
üretim takibinin pano üzerinden takibi 
sağlanmıştır.” 
 
CNC TORNA HATLARINDA  
YALIN İYİLEŞTİRMELER YAPILDI
Birinci oturumun üçüncü sunumunu 
Emre Makina Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Stratejik Planlama ve İş Geliştirme 
Uzmanı Gizem Tuzcu Evran yaptı. Evran, 
demir, çelik, enerji, maden, izolasyon, 
cam ve demiryolu sektörlerinde faaliyet 
gösteren şirketin CNC torna hatlarında 
yalın iyileştirmeler sağlandığını belirtti. 
Emre Makina’nın 100’den fazla farklı ürün 
çeşidi ile yedek parça imalatı ve hat sonu 
sistemleri için tasarım, imalat montaj, 
otomasyon ve devreye alma üretimi 
yaptığını anlatan Evran, şunları söyledi: 
“Üretiminin yüzde 65’ini ihraç eden 
fabrikamızda yalın uygulamalar CNC torna 
bölümü başta olmak üzere, üretimin tüm 
hatlarında gerçekleştirilmiştir. CNC torna 
bölümünde SMED; üretimin tamamında 
ise 5S çalışmaları yapılarak fabrikamızda 
yıllık yaklaşık 380 bin lira tasarruf 
sağlanmıştır. Devam eden aksiyonlarımız 
tamamlandıktan sonra yıllık yaklaşık 50 
bin lira daha ek tasarruf sağlanacaktır. Söz 
konusu yalın iyileştirmeler sayesinde CNC 
torna hattında hat verimimiz yüzde 79’dan 
yüzde 85’e artırılmıştır. Yapılan iyileştirmeler 
ile ilgili detay vermek gerekirse; CNC torna 
hattında çok fazla duruş olduğundan alınan 
siparişleri yetiştiremiyorduk. En çok duruş 
ise tip değişiminden kaynaklanmaktaydı. 
Bu nedenle burada SMED çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
belirlediğimiz ve devam eden aksiyonlarımız 
tamamlandığında tip değişim süreleri yüzde 
61 azaltılmış olacaktır.  Üretimde genel saha 
düzeninin standart olmamasından kaynaklı 
arama kayıpları, kirlilik, alanın yetmeme 
durumu, iş sağlığı güvenliği riskleri vardı. 
Bu problemleri ortadan kaldırmak için 5S 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
arama kayıplarında yüzde 66’lık bir 
iyileştime gerçekleştirilmiş olup, genel saha 
düzeni sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır.” 
 
ÜRETİM HATLARINDA  
YÜZDE 8 VERİM ARTIŞI SAĞLANDI
Birinci oturumun dördüncü sunumunu 
yapan Bomak Makina Planlama 
Sorumlusu İzel Kökten, basınçlı kap, 
proses tankları ve ekipmanları, eşanjör ve 
proses borulama üretimi yapan şirketin 
verimlilik artışı sağladığını anlattı. Kökten, 
Bomak Makina’daki yalın uygulamaları 
şöyle özetledi: “Bomak Makina İmalat 
Sanayi Ltd. Şti. 1966 yılında kurulmuş 
olup makina imalat sektöründe faaliyet 
göstermektedir. Bomak, 10 adet farklı ürün 
çeşidi ile basınçlı kap, proses tankları ve 
ekipmanları, eşanjör, proses borulama 
üretimi yapmaktadır. Üretimin yaklaşık 

Polyar Çelik Yapı İnşaat Makine Sanayi adına Fabrika Müdürü Oya Kusin ve Entegre Yönetim 
Mühendisi Ayşegül Yılmaztürk, hayata geçirdikleri yalın üretim uygulamalarını anlattı.

Emre Makina Stratejik Planlama ve İş Geliştirme Uzmanı Gizem Tuzcu Evran, CNC torna bölümünde 
SMED; üretimin tamamında ise 5S çalışmaları ile yalın uygulamaları yürüttüklerini söyledi. 

DEMİR, ÇELİK, ENERJİ, 
MADEN, İZOLASYON, 
CAM VE DEMİRYOLU 
SEKTÖRLERİNDE FAALİYET 
GÖSTEREN EMRE 
MAKİNA’NIN CNC TORNA 
HATLARINDA YALIN 
İYİLEŞTİRMELER SAĞLANDI.
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yüzde 30’u ihraç edilmektedir. Fabrikamızda 
yalın uygulamalar CNC plazma hattı 
başta olmak üzere üretimin tamamında 
gerçekleştirilmiştir. CNC plazma hattında 
Değer Akış Haritalama; üretimin tamamında 
ise 5S çalışmaları yapılarak fabrikamızda 
yıllık yaklaşık 860 bin lira tasarruf 
sağlanmıştır. Söz konusu yalın iyileştirmeler 
sayesinde fabrika üretim hatlarında hat 
verimimiz toplamda yüzde 8 arttırılmıştır. 
Yapılan iyileştirmeler ile ilgili detay vermek 
gerekirse; CNC plazma makinesinden 
sorumlu operatör, aynı zamanda ambar 
sorumlusudur. Bu durum, operatör CNC 
plazmada kesim işlemi gerçekleştirirken, 
üretimdeki ihtiyaçların ambardan temin 
edilememesine, beklemelere ve üretimin 
durmasına yol açmaktaydı. Bu duruşlar 
da verimimizi düşürmekteydi. Bu nedenle 
burada Değer Akış Haritalama çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda CNC 
plazma ortalama kesim süresi yüzde 28 
azaltılmıştır. Dolayısıyla, operatörün depoda 
geçireceği süre arttığından depoda bekleme 
sürelerinden kaynaklı üretim duruşları 
tamamen ortadan kaldırılmıştır.
Üretim hatlarında genel saha düzeninin 
standart olmamasından kaynaklı arama 
kayıpları, sarf malzeme israfı, alanın 
yetmeme durumu, iş sağlığı güvenliği riskleri 
vardı. Bu problemleri ortadan kaldırmak 
için 5S çalışması yapılmıştır. Çalışmalar 
sonucunda 185 saatlik arama kayıpları 
ortadan kaldırılmış olup, genel saha düzeni 
sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır.”
 
OTO CAM ÜRETİMİNDE TASARRUF
İkinci oturumun ilk sunumunu İnterglass 
Oto Cam Sanayi Süreç İyileştirme 
Mühendisleri Ayşegül Karaoğlan ve Emine 
Şür gerçekleştirdi. Ayşegül Karaoğlan, 
“Firmamız 1988 yılında kurulmuş olup 
otomotiv sektöründe faaliyet göstermektedir.  
300 adet farklı ürün çeşidi ile üretimi 
yakmaktayız ve kapasitemizin yüzde 50’sini 
ihraç etmekteyiz. Fabrikamızda yalın 
uygulamalar baskı ve fırın bölümlerinde 
gerçekleştirilmiştir. Baskı bölümünde SMED; 
fırın bölümünde Kaizen; üretim hatlarında 
5S yapılarak fabrikamızda yıllık yaklaşık 
21 bin lira tasarruf sağlanmıştır. Devam 
eden aksiyonları tamamlandıktan sonra 
yıllık yaklaşık 39 bin lira daha ek tasarruf 
sağlanacaktır. Söz konusu yalın iyileştirmeler 
sayesinde baskı bölümünde hat verimimiz 
devam eden aksiyonlar tamamlandıktan 
sonra yüzde 60’ten yüzde 76’ya ulaşacaktır. 
Aynı şekilde fırın bölümünde hat verimimiz 
yüzde 1 arttırılmıştır.” dedi. 
İnterglass Oto Cam SanayiSüreç İyileştirme 
Mühendisi Emine Şür ise yapılan yalın 
iyileştirmelere ilişkin şu detayları anlattı: 
“Fabrikamızın baskı bölümünde çok fazla 
duruş yaşanmaktaydı. Bu duruşlar hat 
verimimizi düşürmekteydi. En çok duruşlar 
ise tip değişiminden kaynaklanmaktaydı. Bu 
nedenle burada SMED çalışması yapılmıştır. 

Çalışmalar sonucunda devam eden 
aksiyonlar tamamlandığında tip değişim 
süreleri yüzde 41 azaltılmış olacaktır.  

Fırın bölümünde ise en çok duruş, kalıp 
değişimlerinden kaynaklanmaktaydı. Bu 
nedenle bölümde kalıp değişim işlemini 
kolaylaştırmak için Kaizen çalışması 
yapılmıştır. Gerçekleştirilen çalışmalar 
sonucunda fırın bölümünde yüzde 1 
performans artışı sağlanacaktır. 
Üretimde genel saha düzeninin standart 
olmamasından kaynaklı arama kayıpları, 
kirlilik, alanın yetmeme durumu, iş sağlığı 
güvenliği riskleri vardı. Bu problemleri 
ortadan kaldırmak için 5S çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonunda bu 
problemler minimize edilmiş olup genel saha 
düzeni sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır.” 
 
SİLO ÜRETİMİNDE 2,7 MİLYON 
LİRALIK TASARRUF
İkinci oturumun ikinci sunumunu Çukurova 
Silo Proje Mühendisi Hakan Bircan ve 
Planlama Uzman Yardımcısı Aylin Özdal 
yaptı. Şirket hakkında genel bilgilendirme 
yapan Proje Mühendisi Hakan Bircan 

İnterglass Oto Cam Sanayi Süreç İyileştirme Mühendisleri Ayşegül Karaoğlan ve Emine Şür, baskı 
bölümünde SMED; fırın bölümünde Kaizen; üretim hatlarında 5S uygulamaları yaptıklarını belirtti.

Bomak Makina Planlama Sorumlusu İzel Kökten, basınçlı kap, proses tankları ve ekipmanları, 
eşanjör ve proses borulama üretimi yapan şirkette yüzde 8 verimlilik artışı sağladıklarını söyledi.

ADANA’DA 32 YILDIR 
FAALİYET GÖSTEREN VE 300 
ADET FARKLI ÇEŞİT CAM 
ÜRETİMİ YAPAN İNTERGLASS 
OTO CAM SANAYİ’NDE YALIN 
UYGULAMALAR BASKI 
VE FIRIN BÖLÜMLERİNDE 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ,  
TASARRUF VE VERİMLİLİK 
ARTIŞI ELDE EDİLDİ.
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39 artırılmıştır. Üretim hatlarında genel saha 
düzeninin standart olmamasından kaynaklı 
arama kayıpları, kirlilik, alanın yetmeme 
durumu, iş sağlığı güvenliği riskleri vardı. 
Bu problemleri ortadan kaldırmak için 5S 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonunda bu 
problemler minimize edilmiş olup genel saha 
düzeni sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır” 
 

ABKANT PRES HATTINDA 8 PUANLIK 
VERİMLİLİK ARTIŞI SAĞLANDI
İkinci oturumun üçüncü sunumu KSG 
Makine İş Hazırlama Atölyesi Sorumlusu 
İbrahim Taş’tan geldi. KSG Makine 
İmalat San. Ve Tic. A.Ş.’nin 18 yıldır 
çelik konstrüksiyon sektöründe faaliyet 
gösterdiğini belirten İbrahim Taş, şunları 
söyledi: “KSG Makine 45 adet farklı 
ürün çeşidi ile iş makinaları üretimi 
yapmaktadır. Üretiminin yaklaşık yüzde 
98’i ihraç edilmektedir. Fabrikamızda 
yalın uygulamalar iş hazırlama bölümü 
abkant pres hatlarında gerçekleştirilmiştir. 
Abkant pres hatlarında SMED, Kaizen; 
iş hazırlama bölümünde ise 5S ve 
Görsel Yönetim çalışmaları yapılarak 
fabrikamızda yıllık yaklaşık 1 milyon 900 
bin lira tasarruf sağlanmıştır. Devam eden 
aksiyonlarımız tamamlandıktan sonra 
yıllık yaklaşık 1 milyon 400 bin lira daha 
ek tasarruf sağlanacaktır. Söz konusu 

“Çukurova Silo İşletmeciliği, 2005 yılında 
kurulmuş olup tahıl depolama sektöründe 
faaliyet göstermektedir. Çukurova Silo 
110 adet farklı ürün çeşidi ile silo üretimi 
yapmaktadır. Üretimin yaklaşık yüzde 90’ı 
ihraç edilmektedir.
Fabrikamızda yalın uygulamalar abkant 
pres, roll form hatlarında ve proje 
süreçlerinde gerçekleştirilmiştir. Abkant 
pres hatlarında SMED ve 5S; roll form 
hatlarında Kaizen, proje süreçlerinde Değer 
Akış Haritalama çalışmaları yapılarak 
fabrikamızda yıllık yaklaşık 1 milyon 100 
bin lira tasarruf sağlanmıştır. Devam eden 
aksiyonlarımız tamamlandıktan sonra 
yıllık yaklaşık 1 milyon 600 bin lira daha ek 
tasarruf sağlanacaktır. 
Söz konusu yalın iyileştirmeler sayesinde 
abkant pres hatlarında yüzde 9 kapasite 
artışı sağlanmıştır. Roll form hatlarında 
hat verimimiz yüzde 55’ten yüzde 94’e 
arttırılmıştır. Aynı şekilde proje termin süresi 
yapılan iyileştirmeler sonucunda yüzde 
7 kısaltılmıştır. Devam eden aksiyonlar 
tamamlandıktan sonra proje termin süremiz 
yüzde 22 kısaltılmış olacaktır.” diye konuştu. 
Çukurova Silonun Planlama Uzman 
Yardımcısı Aylin Özdal yürüttükleri 
yalın uygulamalarla ilgili şunları söyledi: 
“Abkant pres hatlarında çok fazla duruş 
yaşanmaktaydı. Bu duruşlar da hat 
verimimizi düşürmekteydi. En çok duruşlar 
ise tip değişiminden kaynaklanmaktaydı. Bu 
nedenle burada SMED çalışması yapılmıştır. 
Çalışmalar sonucunda tip değişim süreleri 
yüzde 80 azaltılmıştır. 
Proje termin süresi, beklemeler ve katma 
değersiz işlerden dolayı uzun sürmekteydi. 
Bu nedenle proje termin süresinin 
kısaltılması için Değer Akış Haritalama 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
proje termin süreleri yüzde 7 kısalmıştır. 
Devam eden aksiyonlar tamamlandıktan 
sonra proje termin süresi toplamda yüzde 
29 azaltılmış olacaktır. Roll Form hatlarında 
çok fazla duruş yaşanmaktaydı. Bu duruşlar 
da hat verimimizi düşürmekteydi.  Bu 
nedenle burada Kaizen çalışması yapılmıştır. 
Çalışmalar sonucunda hat verimimiz yüzde 

Çukurova Silo Proje Mühendisi Hakan Bircan ve Planlama Uzman Yardımcısı Aylin Özdal , tahıl 
depolama sektöründe faaliyet gösetren şirketin yalın uygulamalarla elde ettiği kazanımları anlattı.

110 ADET FARKLI ÇEŞİT 
SİLO ÜRETİMİ YAPAN 
ÇUKUROVA SİLO’DA YALIN 
UYGULAMALARDAN SMED, 
5S, KAİZEN VE DEĞER AKIŞ 
HARİTALAMA ÇALIŞMALARI 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ.
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yalın iyileştirmeler sayesinde abkant pres 
hatlarında hat verimimiz yüzde 81’den yüzde 
89’a arttırılmıştır. Devam eden aksiyonlar 
tamamlandıktan sonra hat verimimiz yüzde 
91’e ulaşacaktır. Aynı şekilde abkant pres 
hatlarındaki Kaizen çalışmasının tüm ürün 
gruplarına uygun hale getirilmesiyle hat 
verimimiz yüzde 93’e ulaşacaktır. 
Yapılan iyileştirmeler ile ilgili detay vermek 
gerekirse; abkant pres hatlarında çok fazla 
duruş yaşanmaktaydı. Bu duruşlar da hat 
verimimizi düşürmekteydi. En çok duruşlar 
ise tip değişiminden kaynaklanmaktaydı. 
Bu nedenle burada SMED çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda tip 
değişim süreleri yüzde 51 azaltılmıştır. 
Devam eden aksiyonlar tamamlandıktan 
sonra tip değişim süreleri toplamda 
yüzde 66 azaltılmış olacaktır. Abkant pres 
hatlarındaki düşük verime neden olan bir 
diğer parametre ise büküm işlemi sürelerinin 
uzun olmasıdır. Bu süreyi azaltmak amacıyla 
Kaizen çalışması yapılmıştır. Yapılan Kaizen 
ile birlikte büküm işlem süreleri yüzde 71 
azaltılmıştır. İş hazırlama bölümünde genel 
saha düzeninin standart olmamasından 
kaynaklı arama kayıpları, kirlilik, alanın 
yetmeme durumu, iş sağlığı güvenliği riskleri 
vardı. Bu problemleri ortadan kaldırmak 
için 5S çalışması yapılmıştır. Çalışmalar 
sonunda bu problemler minimize edilmiş 
olup genel saha düzeni sağlanmıştır ve 
standartlaştırılmıştır.” 
 
PANEL ÜRETİMİNDE  
1,6 MİLYON TASARRUF
İkinci oturumun dördüncü sunumunu 
Boypanel adına Satış ve Pazarlama Uzmanı 
Selin Bakanöz gerçekleştirdi. Bakanöz, 
çatı ve cephe kaplama, çelik konstrüksiyon 
ve asma tavan imalatı yapan firmada 
tüm üretim süreçlerinde yürütülen yalın 
uygulamalar sayesinde 1 milyon 590 bin 
lira tasarruf planladığını söyledi. Selin 
Bakanöz, şunları anlattı:  “Boypanel Yapı 
Sistemleri 1993 yılında kurulmuş olup 
inşaat sektöründe faaliyet göstermektedir. 

12 azaltılmıştır. Devam eden aksiyonlarla 
beraber bu süre toplamda yüzde 30 
azaltılmış olacaktır. Aynı şekilde verilen 
tekliflerin siparişe dönüştürülme oranı 
ise yüzde 32 arttırılmıştır. Ayrıca şantiye 
projelerindeki termin gecikmelerimiz yüzde 
60 azaltılmıştır. Yapılan iyileştirmeler ile ilgili 
detay vermek gerekirse; şantiye iş planlarının 
önceden net olarak tanımlanmamasından 
dolayı işçilik kaynaklı maliyet kayıplarımız 
vardı. Bu nedenle şantiye iş süreçlerinde 
Değer Akış Haritalama yapılmıştır. 
Çalışmalar sonucunda şantiye projelerindeki 
işçilik süresi yıllık 22.468 adam günden 
19.772 adam güne düşürüldü. Devam 
eden aksiyonlar tamamlandıktan sonra 
işçilik süresi yıllık 15.727 adam günü 
düşürülmüş olacaktır. Satış ve Pazarlama 
Bölümü’nde teklif sipariş süreç takibi 

Boypanel 4 farklı ürün çeşidi ile çatı ve 
cephe kaplama, çelik konstrüksiyon ve asma 
tavan imalatı yapmaktadır. 
Boypanel Yapı Sistemleri 1993 yılında 
kurulmuş olup inşaat sektöründe faaliyet 
göstermektedir. Boypanel 4 farklı ürün 
çeşidi ile çatı ve cephe kaplama, çelik 
konstrüksiyon ve asma tavan imalatı 
yapmaktadır. Fabrikamızda yalın 
uygulamalar tüm proje süreçleri için 
gerçekleştirilmiştir. Proje, satış ve pazarlama, 
satın alma, lojistik bölümlerinde Değer Akış 
Haritalama ve ofis kısmında 5S çalışmaları 
yapılarak fabrikamızda yıllık yaklaşık 760 
bin lira tasarruf sağlanmıştır. Devam eden 
aksiyonlarımız tamamlandıktan sonra 
yıllık yaklaşık 830 bin lira daha ek tasarruf 
sağlanacaktır. Söz konusu yalın iyileştirmeler 
sayesinde şantiyelerde geçirilen süre yüzde 

18 YILDIR ÇELİK 
KONSTRÜKSİYON 
SEKTÖRÜNDE FAALİYET 
GÖSTEREN VE 45 ADET 
FARKLI ÜRÜN ÇEŞİDİ İLE 
İŞ MAKİNALARI ÜRETEN 
KSG MAKİNE’NİN YALIN 
UYGULAMALARDAN ELLE 
ETTİĞİ KAZANIM 3,3 MİLYON 
TL’Yİ BULDU. 

Boypanel Satış ve Pazarlama Uzmanı Selin Bakanöz, çatı ve cephe kaplama, çelik konstrüksiyon ve 
asma tavan imalatı yapan şirketin 1 milyon 590 bin liralık tasarruf planlandığını belirtti.

KSG Makine İş Hazırlama Atölyesi Sorumlusu İbrahim Taş, Abkant pres hatlarında SMED, Kaizen; iş 
hazırlama bölümünde ise 5S ve Görsel Yönetim çalışmaları yaptıklarını anlattı. 
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verimli yapılmadığından tekliflerin takibe 
dönüşme oranı düşüktü. Bu nedenle 
teklif sipariş süreçlerinde Değer Akış 
Haritalama yapılmıştır. Çalışmalar 
sonunda tekliflerin siparişe dönüşme oranı 
34 proje yıldan 45 proje yıla çıkarıldı. 
Proje öncesi hazırlık sürecinde bölümler 
arasında koordinasyon eksikliğinden dolayı 
şantiye projelerinin başlangıç aşamasında 
gecikmeler yaşnıyordu. Bu nedenle şantiye 
proje sürecinde Değer Akış Haritalama 
yapılmıştır. Çalışmalar sonunda 14 günlük 
gecikme süresi 6 güne düşürülmüştür. 
Ofis ortamında evrakların düzensiz 
olmasından dolayı evrak kaybolmaları ve 
evrak arama kayıpları vardı. Bu da proje 
termin süresinin uzamasına neden oluyordu. 
Bu problemleri ortadan kaldırmak için 
Hukuk, Satış ve Pazarlama ofislerinde 5S 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonunda 
bu problemler minimize edilmiş olup 
dosya ve evrak düzeni sağlanmıştır ve 
standartlaştırılmıştır” 
 
BOSSA’DA 2,8 MİLYON  
LİRALIK TASARRUF
Sunumların üçüncü ve son gününde Bossa, 
Mazlum Boru, Kıvanç Tekstil ve Atimsan 
firmaları kazanımlarını üyelere aktardı.
Üçüncü oturumun ilk sunumunda konuşan 
Bossa İplik Uzmanı Tunç Burak Erdoğan, 
“Bossa Ticaret ve Sanayi İşletmeleri 
T.A.Ş. 1951 yılında kurulmuş olup tekstil 
sektöründe faaliyet göstermektedir. 
Bossa 1900 adet farklı ürün çeşidi ile dış 
giyim, gömleklik ve denim-spor kumaş 
üretimi yapmaktadır. Üretiminin yaklaşık 
yüzde78’i dünya genelinde 60 farklı ülkeye 
ihraç edilmektedir. Fabrikamızda yalın 
uygulamalar halat açma ve iplik bölümü 
vater hatlarında gerçekleştirilmiştir. 
Halat açma bölümünde SMED, Kaizen, 
Otonom Yönetim ve 5S; iplik bölümü vater 
hatlarında ise, SMED çalışmaları yapılarak 

fabrikamızda yıllık yaklaşık 1 milyon 950 
bin lira tasarruf sağlanmıştır. Devam eden 
aksiyonlarımız tamamlandıktan sonra yıllık 
yaklaşık 830 bin liralık daha ek tasarruf 
sağlanacaktır” dedi. 
Bossa’daki yalın iyileştirmeleri ise İhzar 
Uzmanı Selma Kaplan dile getirdi. Kaplan, 
“Söz konusu yalın iyileştirmeler sayesinde 
halat açma hatlarında hat verimimiz yüzde 
45’ten yüzde 82’ye arttırılmıştır. Devam 
eden aksiyonlar tamamlandıktan sonra 
hat verimimiz yüzde 91’e ulaşacaktır. Aynı 
şekilde iplik vater hatlarında yıllık üretim 
miktarımız 49 ton arttırılmıştır. 
Yapılan iyileştirmeler ile ilgili detay vermek 
gerekirse; halat açma hatlarında çok fazla 
duruş yaşanmaktaydı. Bu duruşlar da hat 

Bossa İplik Uzmanı Tunç Burak Erdoğan ve İhzar Uzmanı Selma Kaplan, denim tekstilinin lider 
firmasında gerçekleştirdikleri yalın uygulamalarını anlattı. 

BOSSA’NIN HALAT 
AÇMA VE İPLİK VATER 
BÖLÜMLERİNDEKİ 
YALIN UYGULAMALAR 
SAYESİNDE YILLIK 1,9 
MİLYON LİRALIK TASARRUF 
SAĞLANIRKEN DEVAM EDEN 
AKSİYONLARLA YAKLAŞIK 
830 BİN LİRALIK EK 
TASARRUF ELDE EDİLECEK. 
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tasarruf sağlayacağını belirten İsmet 
Gülen, şunları söyledi: “Şirketimiz 16 adet 
farklı ürün çeşidi ile çelik boru imalatı 
yapmakta olup, imalatının yaklaşık yüzde 
67’si ihraç edilmektedir. Fabrikamızda 
yalın uygulamalar Saw-3 imalat hattında 
gerçekleştirilmiştir. Saw-3 hattında SMED 
çalışmaları yapılarak fabrikamızda yıllık 
yaklaşık 2 milyon 925 bin lira tasarruf 
sağlanacaktır. Aksiyonlarımız tamamlanmak 
üzeredir. Söz konusu yalın iyileştirmeler 
sayesinde Saw-3 hattında verimimiz yüzde 
65’ten yüzde 71’e arttırılmış olacaktır. 
Yapılan iyileştirmeler ile ilgili detay vermek 
gerekirse; fabrikamızda en çok duruşlar 
Saw-3 hattında meydana gelmekteydi. Bu 

duruşlar hat verimimizi düşürmekteydi. 
Saw-3 hattındaki en çok duruş bant eki 
işleminden kaynaklanmaktaydı. Bu nedenle 
burada SMED çalışması yapılmıştır. 
Çalışmalar sonucunda bant eki süreleri 
yüzde 38 azaltılmıştır”  
 
İPLİK ÜRETİMİNDE YILLIK 485 TON 
ÜRETİM ARTIŞI SAĞLANDI
Üçüncü oturumun üçüncü sunumunu 
Kıvanç Tekstil adına Stratejik Planlama 
Müdürü Gökmen Ükelge, İplik İşletme Şefi 
İsmail Hakkı Kocamemik, İplik İşletme Şefi 
Mehmet Şerif Barkan ve Makine Bakım 
Uzmanı Hasan Dede gerçekleştirdi
Gökmen Ükelge “Kıvanç Tekstil Sanayi ve 
Tic. A.Ş. 1950 yılında kurulmuş olup tekstil 
sektöründe faaliyet göstermektedir. Kıvanç 
Tekstil 3 bin 500 adet farklı ürün çeşidi ile 
özellikle Avrupa ve Amerika pazarlarındaki 
global hazır giyim moda markaları için 
kumaş üretimi yapmaktadır. Atık plastik 
malzemelerden elde edilen ham maddeyle 
kumaşlar dokuyan Kıvanç Tekstil, çevre 
dostu üretimini 70’ten fazla ülkeye ihraç 
etmektedir. Fabrikamızda ihraç
pazarlarında öncelikli olarak tercih
edilen pamuk, viskon, polyester, keten,
tencel, modal ve yün elyaflarının zengin
karışımlarıyla yüksek kaliteli ve yenilikçi
kumaşlar üretilmektedir. 
Kıvanç Tekstil’in 105 bin metrekaresi kapalı 
olmak üzere toplam 372 bin  metrekare 
alana sahip, yüksek teknoloji makinelerle 
donatılan tesislerinde yıllık ortalama 16 
milyon metre kumaş üretilmektedir. Kıvanç 
Tekstil’de yalın dönüşüm uygulamaları 
iplik bölümü vater, fitil, harman ve tarak 
hatlarında gerçekleştirilmiştir. İplik 
bölümümüzdeki vater ve fitil hatlarında 
SMED; harman ve tarak bölgelerinde ise 

verimimizi düşürmekteydi. En çok duruşlar 
ise tip değişiminden kaynaklanmaktaydı. 
Bu nedenle burada SMED çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda tip 
değişim süreleri yüzde 58 azaltılmıştır. 
Devam eden aksiyonlar tamamlandıktan 
sonra tip değişim süreleri toplamda yüzde 73 
azaltılmış olacaktır. 
Halat açma hatlarındaki verimin düşük 
olmasına neden olan ikinci etken ise 
hatların devirlerinin düşük olmasıydı. Bu 
nedenle burada hız artırma Kaizen çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda hatların 
ortalama hızları yüzde 20 arttırılmıştır. 
Devam eden aksiyonlar tamamlandıktan 
sonra ortalama hızlar toplamda yüzde 
33 artırılmış olacaktır. Halat açma 
hatlarındaki düşük verime neden olan bir 
diğer parametre ise arıza duruşlarıdır. Bu 
arızaları azaltmak amacıyla otonom yönetim 
çalışması yapılmıştır. Öncelikle hata kartları 
oluşturularak arızalar tespit edilmiştir. 
Bu arızaların kök nedenlerine göre ilgili 
yağlama, temizlik ve kontrol standartları 
belirlenmiş olup, uygulamaya geçilmiştir. 
Halat açma bölümünde genel saha 
düzeninin standart olmamasından kaynaklı 
arama kayıpları, ip kopuşları, kirlilik, alanın 
yetmeme durumu, iş sağlığı güvenliği riskleri 
vardı. Bu problemleri ortadan kaldırmak 
için 5S çalışması yapılmıştır. Çalışmalar 
sonunda bu problemler minimize edilmiş 
olup genel saha düzeni sağlanmıştır ve 
standartlaştırılmıştır. İplik vater hatlarında 
çok fazla tip değişimi yaşanmaktaydı. 
Bu da daha az iplik üretilmesine neden 
olmaktaydı. Bu nedenle burada SMED 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
tip değişim süreleri yüzde 37 azaltılmıştır. 
Bu sayede yıllık 49 ton daha fazla üretim 
yapılabilecektir”  
 
ÇELİK BORU ÜRETİMİNDE  
3 MİLYON LİRA TASARRUF
Üçüncü oturumun ikinci sunumda Mazlum 
Çelik Boru Üretim Mühendisi İsmet Gülen, 
firmalarındaki yalın iyileştirmeleri dile 
getirdi. 53 yıldır metal sektöründe faaliyet 
gösteren Mazlum Çelik Boru’nun yalın 
uygulamalarla yılda 3 milyon liraya yakın 

Mazlum Çelik Boru’da yalın uygulamalar Saw-3 imalat hattında gerçekleştirildi ve yıllık yaklaşık 2 
milyon 925 bin lira tasarruf sağlanması planlandı.

Mazlum Çelik Boru Üretim Mühendisi  
İsmet Gülen

ADANA’DA YARIM ASRI 
AŞKIN SÜREDİR FAALİYET 
YÜRÜTEN VE 16 ADET FARKLI 
ÜRÜN ÇEŞİDİ İLE ÇELİK BORU 
İMALATI YAPAN MAZLUM 
ÇELİK BORU FİRMASINDA, 
VERİMLİLİK YÜZDE 65’TEN 
YÜZDE 71’E ÇIKARILDI. 
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Kaizen, otonom yönetim ve 5S çalışmaları 
yapılarak fabrikamızda ciddi tasarruflar 
sağlanmıştır.  Ayrıca oluşturulan öneri 
sistemi ile üretim verimlilikleri, çalışan 
performans ve bağlılığı arttırılmıştır.  Söz 
konusu yalın iyileştirmeler sayesinde iplik 
vater hatlarında yıllık üretim miktarımız 
62 ton, iplik fitil hatlarında ise 423 ton artış 
sağlanmıştır” dedi. 
İplik İşletme Şeflerinden İsmail Hakkı 
Kocamemik sorumlu olduğu bölümle 
ilgili olarak yaptığı  sunumda şunları 
söyledi: “İplik işletmesi vater hatlarında 
çok fazla duruş yaşanmaktaydı. Bu 
duruşlar da hat verimimizi düşürmekteydi. 
En çok duruşlar ise tip değişiminden 
kaynaklanmaktaydı. Bu nedenle burada 
yalın dönüşüm uygulamalarından SMED 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
tip değişim süreleri ortalama yüzde 20 
azaltılmıştır”  
İplik İşletme Şeflerinden Mehmet Şerif 
Barkan ise yalın dönüşüm uygulamalarıyla 
elde ettikleri kazanımları şöyle dile getirdi:  
“İplik işletmesinde düşük verimle çalışılan 
diğer hatlar ise fitil hatlarıydı. Buradaki 
en çok duruşlar ise tip değişiminden 
kaynaklanmaktaydı. Bu nedenle burada 
yalın dönüşüm tekniklerinden SMED 
çalışması yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda 
tip değişim süreleri ortalama yüzde 54 
azaltılmıştır. İplik işletmesi tarak hatlarında 
tip değişim sırasında kasnak değişimi uzun 
sürmekte ve diğer hatlarda beklemelere 
yol açabilmekteydi. Bu nedenle kasnak 
değişim metodolojisi ile ilgili yalın dönüşüm 
uygulamalarından Kaizen çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonucunda tip 
değişimi sırasında yapılan kasnak değişim 
süresi yüzde 66 azaltılmıştır. Ayrıca 
harman ve tarak  bölümünde genel saha 
düzeninin standart olmamasından kaynaklı 
arama kayıpları, eksik malzeme takibinin 
yapılamaması, kirlilik, alanın yetmeme 

durumu, iş sağlığı güvenliği riskleri vardı. 
Bu problemleri ortadan kaldırmak için 
yalın dönüşüm tekniklerinden 5S çalışması 
yapılmıştır. Çalışmalar sonunda bu 
problemler minimize edilmiş olup genel saha 
düzeni sağlanmıştır ve standartlaştırılmıştır” 
Makine Bakım Uzmanı Hasan Dede 
ise harman ve tarak bölümündeki yalın 
uygulamaları özetledi. Dede, “Harman 
ve tarak bölümünde arıza duruşları 
yaşanmaktaydı. Bu arızaları azaltmak 
amacıyla otonom yönetim çalışması 
yapılmıştır. Öncelikle hata kartları 
oluşturularak arızalar tespit edilmiştir. Bu 
arızaların kök nedenlerine göre ilgili yağlama, 
temizlik ve kontrol standartları belirlenmiş 
olup, uygulamaya geçilmiştir” dedi. 

Kıvanç Tekstil Stratejik Planlama Müdürü Gökmen Ükelge, İplik İşletme Şefleri İsmail Hakkı 
Kocamemik ve Mehmet Şerif Barkan ile Makine Bakım Uzmanı Hasan Dede sunum yaptı.

YALIN UYGULAMALAR 
KIVANÇ TEKSTİL’DE 
İPLİK BÖLÜMÜ VE FİTİL 
HATLARINDA SMED, 
HARMAN VE TARAK 
BÖLÜMÜNDE KAİZEN, 
OTONOM YÖNETİM VE 5S 
OLARAK GERÇEKLEŞTİRİLDİ 
VE CİDDİ TASARRUF 
SAĞLANDI.   
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GIDA SANAYİCİLERİNDEN ALMANYA 
PAZARINA SANAL ÇIKARMA

P andemi döneminde 
insan hareketliliği ile 
birlikte yavaşlama 

gösteren mal ve hizmet 
ticaretinde artış sağlamak 
adına dijital teknolojilerden 
yararlanarak çalışmalar 
yürüten Adana Sanayi Odası 
(ADASO), Türk-Alman Ticaret 
ve Sanayi Odası (TD-IHK) ile 
işbirliği yaparak uluslararası 
ticaret köprülerini güçlendirdi. 
ADASO İhracat Destek 
Ofisi’nin iki etaptan oluşan 
online B2B etkinliğine katılan 
TD-IHK Genel Sekreteri Okan 

Özoğlu, Adanalı sanayicilerle 
buluşmaktan büyük 
memnuniyet duyduklarını 
belirtip, önümüzdeki süreçte 
benzer faaliyetlere yenilerini 
ekleyerek ticaretin gelişmesine 
katkı sağlayacaklarını söyledi. 
Özoğlu, “Almanya pazarında 
faaliyet gösteren Türk gıda 
firmalarının sayısının artması 
ve ihracat hacminin yükselmesi 
için TD-IHK olarak bir çalışma 
grubu kuracağız. Bu sayede 
önümüzdeki süreçte daha etkili 
çalışmalar yürüteceğimize 
inanıyoruz” dedi. 

‘ADANA’NIN İHRACATINI 
ARTIRMAK İÇİN SEFERBER 
OLDUK’
ADASO Genel Sekreteri Bora 
Kocaman ise Türk-Alman 
Ticaret ve Sanayi Odası ile 
işbirliği içinde gerçekleştirilen 
B2B etkinliğinin bölge 
ekonomisine yakın dönemde 
pozitif yansımalarının 
olacağına inandıklarını 
vurguladı. 2019’da Türkiye’nin 
Almanya’ya 15,42 milyar dolar 
ihracat gerçekleştirdiğini, bu 
performansta gıda sanayisinin 
675,5 milyon dolarlık, bitkisel 
ürünlerin ise 647 milyon 
dolarlık değere ulaştığını ifade 
eden Kocaman, Adana’nın bu 
ülkeye yönelik ihracatına ilişkin 
şu bilgileri verdi: “Adana’nın 
geçen yıl gerçekleştirdiği 1 
milyar 906 milyon dolarlık 
toplam ihracatında bitkisel 
ürünler 258 milyon dolar, gıda 
sanayisi 148 milyon dolar 
değer oluşturdu. Bu dönemde 
kentimizin Almanya’ya yönelik 
ihracatı ise 153,6 milyon dolar 
düzeyinde oluştu. Bu pazarda 
Adana olarak gıda sanayisinde 

6,5 milyon dolarlık, bitkisel 
ürünlerde ise 3,6 milyon 
dolarlık ihracat gerçekleştirdik. 
İlimizin Almanya’ya en fazla 
ihraç ettiği ürünlerde balık, 
şeker ve şeker mamulleri, 
sebzeler, meşrubat, hububat, 
nişasta ve pastacılık ürünler 
ve bitkisel yağlar ilk sıralarda 
yer alıyor. 2020 yılı Ocak-
Eylül döneminde ise Adana’nın 
Almanya’ya yönelik ihracatı 
130 milyon dolara ulaşmış 
durumdadır. Adana olarak 
Almanya pazarında yüzde 
10,47 oranında artış yakaladık.” 
 
AVRUPA ETİKET 
KURALLARINA 
UYUMLULUK ÖNEMLİ
Avrupa Türk Gıdacılar ve 
Perakendeciler Platformu 
Koordinatörü Volkan Aydın 
ise Almanya’nın Avrupa 
pazarına açılan kapı olduğunu 
belirtip gıda sektöründe 
önemli fırsatlar barındırdığını 
anlattı. İhracatta en önemli 
unsurlardan birinin de gerekli 
hazırlıkları yapmak olduğunu 
kaydeden Aydın bu kapsamda 
ihracatçı firmaların Avrupa 
etiket kurallarına ve diğer yasal 
zorunluluklara dikkat etmeleri 
gerektiğini ifade etti. B2B 
etkinliği, katılımcı firmaların 
tanıtım sunumları ile soru ve 
cevaplarla sona erdi.

Adana Sanayi Odası (ADASO), kentteki gıda sanayicilerinin geçen yıl 
10,2 milyon dolarlık ihracat gerçekleştirdiği Almanya pazarından daha 
fazla pay alması amacıyla Türk-Alman Ticaret ve Sanayi Odası ile 
işbirliği yaparak B2B etkinliği düzenledi. 
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FERROKROM YATIRIMI İÇİN 
FİZİBİLİTE ADIMI ATILDI

A dana Ticaret Odası 
(ATO) tarafından 
yeraltı kaynaklarının 

ekonomiye kazandırılması 
amacıyla hazırlanan ve 2020 
Yılı Yerel Kalkınma Fırsatları 
Fizibilite Destek Programı’na 
sunulan “Ferrokrom Yatırımına 
Yönelik Fizibilite Desteği Projesi”, 
Çukurova Kalkınma Ajansı 
(ÇKA) tarafından desteklenmeye 
hak kazandı. Destek sözleşmesi, 
Çukurova Kalkınma Ajansı’nda 
düzenlenen imza töreni ile ATO 
Yönetim Kurulu Başkanı Atila 
Menevşe, ATO Genel Sekreteri 
Birol Yarman ve ÇKA Genel 
Sekreteri Dr. Lutfi Altunsu 
tarafından imzalandı.
 
BÖLGENİN YATIRIMA 
UYGUNLUĞU 
ARAŞTIRILACAK
12 ay sürecek proje kapsamında, 
Ceyhan-Yumurtalık’ta yıllık 200 
bin ton kapasiteli bir ferrokrom 
tesisi kurulmasına yönelik fizibilite 
raporu hazırlanacak. Rapor 
doğrultusunda bölgenin yatırıma 
elverişli çıkması halinde; yatırımcı 
bulunması çalışmaların takipçisi 
olunacak. Başkan Menevşe, 
“İlimizde kurulacak ferrokrom 
tesisi ile ülkemizin doğal 
kaynağı olan kromit mineralinin, 
uç ürün olan ferrokroma 
dönüştürülmesi sonucu yüksek 
katma değerli ürünün ortaya 
çıkması sağlanacak ve böylelikle 
ülke ekonomisine önemli katkı 
sunulacaktır.” diye konuştu. 

DIŞA BAĞIMLILIK 
AZALACAK
Dünyadaki krom üretiminin 
yüzde 95’inin ferrokrom 
üretiminde kullanıldığını 
ve metalürji endüstrisinde 
paslanmaz çelik, metal ve silah 
sanayinin vazgeçilmezi olduğunu 
kaydeden Menevşe, proje 
sonunda kurulacak olan tesislerin 
bölgede büyük bir istihdam 
olanağı yaratacağını söyledi. 
Menevşe, Türkiye’nin paslanmaz 
çelik sanayinin ham maddesi olan 
ferrokrom konusundaki  
dışa bağımlılığının azalacağını, 
yüksek katma değerli ürün 
ihracatıyla uluslararası pazardaki 
rekabet gücünün artacağına da 
dikkat çekti. ÇKA Genel Sekreteri 
Dr. Lutfi Altunsu da, kentin 
yatırımcı kapasitesini artıracak 
her türlü projeye  yönetim  
olarak destek verdiklerini 
belirtirken,  bu çalışmanın Adana 
için hayırlı sonuçlar doğurmasını 
temenni etti.

‘ADANA’NIN YATIRIM POTANSİYELİ İYİ 
DEĞERLENDİRİLMELİ’
Adana Valisi Süleyman 
Elban, 2020 yılının son İl 
İstihdam ve Mesleki Eğitim 
Kurulu Toplantısı’nda yaptığı 
konuşmada, “Adana’nın 
zengin yatırım potansiyeli iyi 
değerlendirilmeli” dedi. 
İl İstihdam ve Mesleki Eğitim 
Kurulu 4. Olağan Toplantısı, 
Adana Ticaret Borsası Toplantı 
Salonu’nda Vali Süleyman Elban 
başkanlığında gerçekleştirildi. 
Toplantıda, il istihdam ve 
mesleki eğitim politikaları 
ile önceki dönemde yapılan 
toplantıda alınan kararlara 
istinaden gerçekleştirilen 
çalışmalar ele alındı. 

Toplantı öncesinde kısa bir 
açıklama yapan Vali Elban, 
“Adana’nın zengin yatırım 
potansiyelinden en iyi şekilde 
faydalanmak gerekir” diyerek, 
il genelinde istihdam oranlarını 
artırmak için yapılması 
gereken uygulamaları 
değerlendirmek üzere bir 
araya geldiklerini belirtti. Kurul 
üyeleri, istihdamı koruyucu, 
geliştirici ve işsizliği önleyici 
tedbirler ile uygulanacak 
aktif işgücü programlarının 
belirlenmesi ile mesleki eğitim 
uygulamalarının izlenmesi ve 
değerlendirilmesine yönelik 
çalışmaları masaya yatırdı. 

aDaso’ya, 
vErgİ DaİrEsİ 
baŞkaNı 
gÜNEr’DEN 
ZİyarEt

Başkanlığında Gelir İdaresi 
Grup Müdür Vekilliği görevini 
yürütürken Hazine ve Maliye 
Bakanlığınca Adana Vergi Dairesi 
Başkanlığına atanan Ümit Güner 
ve Adana V.D.Grup Müdürü 
Halil Ayhan, Adana Sanayi 
Odası Başkanı Zeki Kıvanç, 
Meclis Başkanı İsrafil Uçurum 

ve Yönetim Kurulu 
Üyelerini ziyaret etti. 
Ümit Güner, ziyarette 
sanayicilerle her türlü 
iş birliğine ve yardıma 
hazır olduklarını, 
mükellef odaklı 
hizmet anlayışıyla 
memnuniyeti ön 
planda tutmayı 

sürdürdüklerini ifade 
etti. Ziyaretten memnuniyet 
duyduğunu belirten Başkan 
Kıvanç ise Güner’in yeni 
görevinin hayırlı uğurlu olmasını 
temenni ederek başarılar diledi. 

Adana Vergi Dairesi Yeni 
Başkanı Ümit Güner, Adana 
Sanayi Odası (ADASO) Başkanı 
Zeki Kıvanç’ı ziyaret ederek, 
karşılıklı görüş alışverişinde 
bulundu. İzmir Vergi Dairesi 

tÜrkİyE’NİN Doğal 
kayNağı kroMİt 
MİNEralİNİN, uç ÜrÜN 
olaN fErrokroMa 
DÖNÜŞtÜrÜlMEsİ 
soNucu yÜksEk 
katMa DEğErlİ 
ÜrEtİM hEDEflENİyor.
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ADANA’NIN İHRACAT ŞAMPİYONLARI
Türkiye’nin ihracat şampiyonları listesine Adana Sanayi Odası’ndan (ADASO) 21 firma girmeyi 
başardı. Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 2019 Araştırması’nda yer alan şirketlerin toplam ihracatı 
103 milyar dolara ulaşırken 2018’e göre yüzde 2,28 oranında artış sağlayan Adanalı firmaların bu 
performansa desteği 1 milyar 45 milyon dolar oldu. ADASO’ya üye firmalar arasında gıda sektörü 
9 firma, kimya ve tekstil 3’er firma, otomotiv, demir çelik ve çimento sektörleri 1’er firma ile temsil 
edildi. 3 firma ise adının açıklanmasını istemedi.

T ürkiye İhracatçılar 
Meclisi (TİM) 
tarafından 18’incisi 

gerçekleştirilen Türkiye’nin 
İlk 1000 İhracatçısı 
2019 Araştırması’nın 
sonuçları açıklandı. En 
büyük ihracatçı firmaların 
yıllık performanslarının 
yansıtıldığı ve birçok detaylı 
analiz yapılmasına olanak 
araştırmaya göre listede yer 
alan şirketlerin toplam ihracatı 
bir önceki yıla göre yüzde 3 
artarak 103 milyar dolara ulaştı. 
TİM 1000’deki şirketlerin 2019 
yılında Türkiye’nin 180,8 milyar 
dolarlık toplam ihracatından 
aldığı pay ise yüzde 62 oldu. 
Toplam 5,8 milyar dolar ihracat 
gerçekleştiren 144 firma listeye 
ilk kez girdi. TİM 1000’de Ford 
Otomotiv Sanayi A.Ş., 5 milyar 
869 milyon dolarlık ihracatla 
liderliğini korurken, Toyota 
Otomotiv Sanayi Türkiye 
A.Ş., 4 milyar 232 milyon 
dolar ile ikinci, Türkiye Petrol 
Rafinerileri A.Ş. ise 3 milyar 511 
milyon dolar ile üçüncü sırada 
yer aldı.

ADANA, TİM 1000’E 6 
SEKTÖRDE DAMGA VURDU
Adana Sanayi Odası’na 
(ADASO) üye 21 firma 
‘Türkiye’nin İlk 1000 
İhracatçısı-2019 listesine 
girmeyi başardı. 2019 
yılında 1 milyar 918 milyar 
dolar ihracat gerçekleştiren 
Adana’nın ihracat şampiyonları 
listesindeki hacmi 1 milyar 45 
milyon dolar olarak yansıdı. 
2018 yılında TİM 1000 
listesindeki ihracat performansı 
1 milyar 22 milyon dolar olan 
Adana, bu araştırmada yüzde 
2,28 artış sağladı. Türkiye’nin 
ihracat şampiyonları listesinde 
ADASO’ya üye firmalar 
arasında gıda, kimya, tekstil, 
otomotiv, demir çelik, çimento 
sektörleri öne çıktı. Gıda 
sektörü 9 firma ile birinciliği 
elde ederken, kimya ve tekstil 
3’er firma, otomotiv, demir 
çelik ve çimento 1’er firma ile 
temsil edildi.  
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 
2019 Araştırması’nda listede 
111’inci sırada yer alan 
Sasa, Adana’nın lideri oldu. 

sırada, 21,5 milyon dolar ile 
Canada Green Gate Kozmetik 
996’ncı sırada firmaları yer 
aldı.  İhracat şampiyonları 
listesinde ADASO’ya üye 
firmalar arasında ihracatını 
en fazla firmalar, yüzde 29,2 
ile Akhan Un, yüzde 22,5 ile 
Filpa Ambalaj ve yüzde 11,9 ile 
Adana Çimento Sanayi oldu.
 
ÖDÜLLERİ BAKAN  
PEKCAN VERDİ 
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, 
en fazla ihracat yapan 15 
firmaya ödüllerini takdim etti. 
Bakan Pekcan, “Son 18 yıllık 
dönemde, küresel pazarlar ve 
piyasalarla olan etkileşimini 
oldukça derinleştiren Türkiye, 
ihracat kapasitesini hızlı 
biçimde artırmıştır. Ülkemiz 
ekonomisinin yüksek büyüme 
ve katma değerli-yerli üretim 
perspektifine paralel olarak, 
ihracatımızı her geçen gün 
teknoloji, tasarım ve katma 
değer odaklı artırıyoruz. 
İhracat serüvenimiz gelişerek, 
atratarak devam edecektir.”  
diye konuştu. 

Sasa’nın ihracatı 140,8 milyon 
dolar olarak açıklandı. 105 
milyon dolar Temsa 160’ıncı 
sırada,  66,8 milyon dolar 
ile Akyem 253’üncü sırada, 
62,8 milyon dolar ile Güney 
Çelik 273’üncü sırada, 57,5 
milyon dolar ile Filpa Ambalaj 
307’nci sırada, 51,9 milyon 
dolar ile Akhan Un 368’inci 
sırada, 49,5 milyon dolar 
ile Omnia Nişasta 385’inci 
sırada, 45,4 milyon dolar ile 
Adana Çimento 427’nci sırada, 
42,8 milyon dolar ile Kıvanç 
Tekstil 464’üncü sırada, 42,2 
milyon dolar ile Bossa 478’inci 
sırada, 38,4 milyon dolar ile 
Amylum Nişasta 531’inci 
sırada, 33,8 milyon dolar ile 
Sunar Pazarlama 593’üncü 
sırada, 33,2 milyon dolar ile 
Elita Gıda 612’nci sırada, 31,4 
milyon dolar ile Pilyem Gıda 
647’nci sırada, 27,1 milyon 
dolar ile Özler Tarım 776’ncı 
sırada, 22,9 milyon dolar 
ile Çokyaşar Tel Örme ve 
Dokuma Tel Galvanizleme 
927’nci sırada, 21,6 milyon 
dolar ile Sunar Mısır 991’inci 
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A dana’nın köklü sanayi 
kuruluşlarından, 
polyester, elyaf, 

filament ve polyester bazlı 
polimer üretimi yapan Sasa, 
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 
2019 Araştırması’nda 140,8 

T avukçuluk, gıda ve yem 
sektörünün güvenilir 
markası AKYEM - 

Beyza Piliç, Türkiye’nin İlk 1000 
İhracatçısı 2019 Araştırması’nda 
66,8 milyon dolarlık ihracatıyla 
dört basamak yükselerek 
253’üncü sırada yer aldı. 
AKYEM- Beyza Piliç Yönetim 
Kurulu Üyesi Recep Çalışkan,  
bir önceki yıla göre şirketin dış 
satımında yüzde 4,8’lik düşüşe 
rağmen ihracat şampiyonları 
listesinde dört basamak 
yükselmenin buruk bir mutluluk 
yaşattığını, ancak Adana 
sıralamasında 4’üncülükte 

milyon dolarlık ihracatıyla ülke 
genelinde 111’inci olurkan, 
Adana’da ise açık ara liderliğini 
sürdürdü. 1966’dan beri devam 
eden üretimiyle Türkiye’nin 
en önemli sanayi kuruluşları 
arasında bulunan Sasa’yı 
2015 yılında bünyesine katan 
Erdemoğlu Holding Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim 
Erdemoğlu, ham maddeyi 
mamule dönüştüren şirketin 
üretiminin üçte birini  Almanya, 
İtalya ve İspanya başta olmak 
üzere dünyanın gelişmiş 
ülkelerine ihraç ettiğini belirtti. 
 
SASA, SEKTÖRÜN  
LİDER FİRMASI
Polyester eltaf, polyester POY, 
tekstürize iplik, polyester cips 
üretiminde devreye aldıkları 
yatırımlarla üretim ve ihracat 
kapasitesini artırmaya devam 
ettiklerini vurgulayan İbrahim 
Erdemoğlu, Sasa’nın sektör 
tecrübesi, nitelikli insan 

yer almalarının ayrı bir sevinç 
kaynağı olduğunu belirtti. 
AKYEM’in  yarım asırdır 
sektörde birinci sınıf üretimi, 
tüketiciye kaliteli ve doğal 
ürünler sunması ve kesintisiz 
hizmetiyle başarıya ulaştığını 
söyleyen Çalışkan, “Firmamız, 
halen  tavukçuluk sektörüne 
entegre faaliyetlerine devam 
ederken, süt ürünleri, tatlı, 
yem, tavuk, yumurta, baharat 
ve basın yayın sektöründe de 
üretimlerini sürdürüyor. Dört 
yıldan beri de Hamza Efendi 
markası ile şöbiyet, fıstıklı ve 
cevizli baklava türlerinin yanı 

milyar dolarlık ciro ile önemli 
bir büyümeye imza attıklarını 
kaydeden Erdemoğlu, “2019’da 
toplam çalışan sayımız yüzde 
26 artışla 10 bin 65 kişiye 
ulaştı. 2020 yılı vizyonumuzda 
yüzde 20 - 30 büyüme ve yeni 
yatırımlarla istihdam sayımızda 
yüzde 20 artış planlıyoruz.  
Pandemiye rağmen inşallah 
hedeflerimizi tutturacağız” dedi. 

üretici olarak sizin durumunuz 
yeterli değildir. Üretici firma 
olarak kaliteli ve ucuz üretim 
yapmanızın yanında hedef 
ülkede pazarın ve rekabet 
ortamının olması, diplomatik 
ilişkilere açıklık, lojistiğin ve 
güvenliğin sağlam olması 
önemlidir” diye konuştu. 

kaynağı, yenilikçi yaklaşımı ve 
teknoloji yoğun yatırımlarıyla 
lider şirketlerden biri olduğunun 
altını çizdi. Erdemoğlu 
Holding’in faaliyetlerine de 
değinen Erdemoğlu, Sasa’nın 
yanı sıra halı, mobilya, tekstil 
gibi sektörlerde faaliyet 
gösteren şirketlerle Türkiye’nin 
kalkınmasına destek verdiklerini 
dile getirdi. Geçen yıl 1,1 

sıra, yufka ve mantı üretimi de 
gerçekleştiriyoruz.” dedi.
 
İÇERİYE PERAKENDE, 
DIŞARIYA TONAJLI SATIŞ
Yurt içinde daha çok perakende 
olan satışların, ihracatta 
konteynır bazlı veya frigorifik 
araçlarla daha tonajlı ve daha 
yüksek tutarlı gerçekleştiğini 
ve bu satışların ciddi bir yekûn 
teşkil ettiğine işaret eden 
Çalışkan, “İhracatta öncelikli 
ana ürünümüz yemdir. İkinci 
kalemimiz civcivdir. Üçüncü 
kalemimiz de piliç etidir. Kış 
mevsiminde tüketim azalır, yaz 
mevsiminde artar. Dolayısıyla 
da bunların her birinin kendi 
içinde değerlendirilmesi 
gerekir. İhracatımızı 
çoğunlukla Türki 
Cumhuriyetlere, Kuzey 
Afrika, Orta Doğu 
ve Arap ülkelerine 
yapıyoruz. 
İhracatta 
sadece 

İHRACATIN ZİRVESİNDE SASA VAR

BAŞARI, KALİTELİ VE UCUZ ÜRETİMLE GELDİ
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A dana’nın demir çelik 
sektöründeki güçlü 
firmalarından Güney 

Çelik, Türkiye’nin En Büyük 
1000 İhracatçı Firması-2019 
Araştırması’nda 273’üncü sırada 
yer alırken, Adana Hacı Sabancı 
Organize Sanayi Bölgesi’nde 
(AOSB) listeye giren 16 firma 
arasında liste başı oldu. Çelik 
hasır, galvaniz kaplı tel, galfan 
kaplı tel, ön germeli beton 

P lastik ambalaj devi 
Abdioğulları’na bağlı 
Filpa Ambalaj ve Dış 

Ticaret A.Ş., Türkiye’nin İlk 
1000 İhracatçısı 2019 listesinde 
109 basamak birden yükselerek 
307’nci sıraya yerleşti. 50 ülkeye 

demeti, ön germeli beton teli ve 
çivi üretimini 70’ten fazla ülkeye 
ihraç eden Güney Çelik’in 2019 
yılındaki dış satım performansı 
62,8 milyon dolar olarak yansıdı.  
 
‘GELECEĞE YATIRIM 
YAPIYOR, METALE DEĞER 
KATIYORUZ’
Güney Çelik Hasır ve Demir 
Mamulleri Sanayi Ticaret 
A.Ş. Genel Müdürü Hamza 

ihracat gerçekleştiren Filpa 
Ambalaj, 2019 yılında bir önceki 
yıla göre ihracatını yüzde 22,5 
oranında artırma başarısı 
gösterip, 57 milyon 564 bin 
dolarlık ihracat hacmine ulaştı.
Türkiye’nin en büyük 
dokunmuş, örülmüş plastik 
ambalaj üreticilerinden biri olan 
ve 4 kıtada 50 ülkeye ihracat 
gerçekleştiren Filpa Ambalaj ve 
Dış Ticaret A.Ş., bağlı olduğu 
tekstil ve ham maddeleri 
sektöründe ise ortaya koyduğu 
performansla en fazla ihracat 
yapan 27’nci firma oldu. 

‘DÖVİZ KAYBINI 
ÖNLEYECEK ÜRÜNLERE 

ODAKLANDIK’
Abdioğulları A.Ş Yönetim 
Kurulu Üyesi, Filpa Ambalaj 
ve Dış Ticaret A.Ş. Yönetim 
Kurulu Başkanı Salih Sütcü, 

AOSB’deki 8 tesiste bin 
600 kişiye istihdam sağlayan 
Abdioğulları Plastik Ambalaj 
Sanayi A.Ş.’ye bağlı olarak 19 

Dünya pazarlarının daraldığı bu 
dönemde ihracatta tercih edilen 
firma olmak onur verici.” dedi.
 
TELE, PLASTİĞE VE 
KAĞIDA DİZİLİ TÜRK 
ÇİVİSİ FARK YARATTI 
Güney Çelik’in demir çelik 
sektöründe daha güvenli, 
çevre dostu, ekonomik ve 
inovatif ürünlerle öne çıktığını 
vurgulayan Menemencioğlu, 
“Geçen yıl ürün gamına dahil 
ettiğimiz ‘Civida’ markalı, 
kaplamalı ve özellikli çivi 
üretimini tele, plastiğe ve kağıda 
dizili hale getirip, kullanımda 
pratiklik sağlayarak ihraç 
pazarlarında yer edindik. Çelik 
hasır, galvaniz kaplı tel, marka 
tescili Güney Çelik tarafından 
alınmış olan Arzincal kaplama 
adıyla markalaşan galfan kaplı 
tel, ön germeli beton demeti ve 
ön germeli beton teli üretimini 
70’ten fazla ülkeye ihraç 
ediyoruz.” diye konuştu. 

Enerji maliyetlerini düşürmeye 
yönelik yatırımlara da öncelik 
verdiklerini dile getiren Sütcü, 
şunları söyledi: “Abdioğulları 
A.Ş. olarak hem çevreyi koruma 
hem de enerji maliyetlerini 
düşürmek amacıyla ISO 50001 
Enerji Yönetim Sistemi’ni 
kurduk. 2016’da devreye 
aldığımız güneş enerjisi 
santralinin gücünü 3 megawata 
kadar çıkardık. 2020’de ise 
ABCO olarak güneş enerjisi 
gücümüzü toplam 15 megawata 
çıkarmış bulunmaktayız.”

Menemencioğlu, demir-çelik 
sektöründeAOSB ve Kocaeli 
Dilovası Organize Sanayi 
Bölgesi’ndeki tesislerinde 
faaliyetini sürdüren şirketin 
geleceğe yatırım yaparak 
metale değer kattığını vurguladı. 
6 kıtada 70’ten fazla ülkeye 
ihracat gerçekleştirdiklerini 
kaydeden Menemencioğlu, 
“2019 ihracat verilerine göre 
AOSB’den listeye giren 16 
firma arasında birinci sıradayız. 

yıldır faaliyet gösteren Filpa’nın 
Türkiye’nin döviz kaybını 
önleyecek ürünlere odaklı 
olarak gelişim gösterdiğini 
belirtti.  Salih Sütcü “Avrupa’dan 
Afrika’ya, Asya’dan Güney 
Amerika’ya, Ortadoğu ve Türki 
Cumhuriyetlere kadar 4 kıtada 
50’den fazla ülkeye plastik çuval 
çeşitleri, tarım ipleri, ambalaj 
ipleri, tarımsal ve sanayi amaçlı 
kumaşlar, gölgelikler ve tarım 
alanları için koruma tülleri, 
plastik çimento ve alçı ambalaj 
ihracatı yapıyoruz.” dedi. 

GÜNEY ÇELİK, AOSB’DE LİSTE BAŞI

FİLPA AMBALAJ, 109 BASAMAK BİRDEN YÜKSELDİ
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A dana’da 1950’li yılların 
başında Hacı Mustafa 
Kıvanç tarafından 

kurulan dokuma kumaş 
üreticisi Kıvanç Tekstil, Türkiye 
İhracatçılar Meclisi (TİM) 
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 
2019 Araştırması’nda 464’üncü 
sırada yer aldı. Kıvanç Tekstil 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Zeki Kıvanç, kumaş 
üretiminde gerek kalite gerekse 
ürün çeşitliliği ve yenilikçiliği 
ile yerel ve global pazarlarda 
konumunu perçinleyen Kıvanç 
Tekstil’in, özellikle Avrupa ve 
Amerika pazarlarındaki global 
hazır giyim moda markaları 
için zengin koleksiyonu ile yılda 
16 milyon metre kumaş üretimi 
gerçekleştirdiğini söyledi. 
Zeki Kıvanç, “Firma olarak 
prestijimizi entegrasyonunu 
tamamlayan teknolojik üretim 
tesislerimizden alıyoruz. 267 
bin metrekare açık alan ve 
105 bin metrekare kapalı 

69 yıllık mazisiyle Türk tekstil 
sektörünün önder ve lider 
firmalarından Bossa, Türkiye 
İhracatçılar Meclisi’nin (TİM) 
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 
2019 Araştırması’nda 42 milyon 
233 bin dolarlık ihracatıyla 
478’inci sırada yer aldı.

alanda kurulu bulunan 
tesislerimizde bin 300 civarında 
personel ile birlikte üretim 
gerçekleştirmekteyiz.” dedi.  
 
SEKTÖRÜNDE 
TÜRKİYE’NİN 18. BÜYÜK 
İHTACATÇISI
TİM 1000 listesinde tekstil 
sektörünün 18’inci büyük 
ihracatçısı olan Kıvanç 
Tekstil’in kaliteli ürün ve kaliteli 

BOSSA’YI YENİ SAHİPLERİ 
UÇURDU
Bossa Genel Müdürü Onur 
Duru, 1951 yılında Sabancı 
Ailesi tarafından kurulan, 
Adana’nın ve Türkiye’nin en 
önemli ve prestijli denim ve spor 
giyim üreticisi Bossa Ticaret 
ve Sanayi İşletmeleri T.A.Ş.’nin 
43 yıldır tekstil sektöründe 
bulunan ve dış giyimin öncü 
firmalarından Oğuz Tekstil’in 
kurucusu Uçurum Ailesi 
tarafından yakın geçmişte satın 
alınmasıyla hızlı bir büyüme 
trendine girdiği belirtti. Onur 
Duru, “Bossa’nın başarısının 
arkasında nitelikli insan 
kaynakları gücü, geniş satış 
ağı, ürün kalitesi, koleksiyon 
zenginliği, ileri üretim ve bilgi 
sistemleri teknolojisinin 
yanı sıra güçlü finansal 
yapımız bulunmaktadır. 
Yatırımlarımız ve güçlü 
kadromuzla öncü 
kimliğimizi korumak en 
büyük hedefimizdir.” dedi.

şöyle sürdürdü; “Dünyanın 
bugün gündemine aldığı 
sürdürülebilir tekstil üretimini 
bizler 60 yıl önce rahmetli 
babam Hacı Mustafa Kıvanç 
ile birlikte gerçekleştirdik. 
Pamuk atıklarından iplik ve 
kumaş üreterek çevreci ve 
sürdürülebilir bir anlayışın 
tekstille buluşmasını sağlayan 
ilk firmalardanız. Atıktan 
üretilmiş elyafı alıyoruz, 
ürünlerimizde en az yüzde 25 
geri dönüştürülmüş ham madde 
olarak kullanıyoruz. Modayı 
belirleyen 32 firma, 2030 yılında 
ürünlerinin yüzde 100’ünün 
geri kazanılmış veya organik 
olmasıyla ilgili mutabakat 
sağladı. Başta ABD, İngiltere, 
Almanya, Fransa, İspanya ve 
Rusya olmak üzere 70 ülkeye 
ihracatımız olduğu için biz de 
bu protokole uyarak üretim 
yapıyoruz. Hedefimiz karbon 
ayak izi bırakmadan yeşil 
üretime geçmek.” diye konuştu.

ABD, Almanya, Fransa, Fas, 
Hollanda, İngiltere, İspanya, 
İsveç, İtalya ve Tunus olmak 
üzere birçok ülkeye satışımız söz 
konusudur. Ürünlerimizin yüzde 
80’ini  dünye pazarlarına ihraç 
ediyoruz.  Küresel ticaretimizi 
değerlendirdiğimizde tüm 
pazarlarda bir artış söz 
konusudur. Uzak Doğu, 
Amerika ve Kuzey Afrika 
pazarlarında yüzde olarak daha 
fazla büyüme sağladığımızı 
görüyoruz.” diye konuştu. .

hizmetin en önemli ilkeleri 
olduğunu vurgulayan Kıvanç, 
iplikten kumaşa, üretimin tüm 
aşamalarının izlenebilir olmasını 
sağladıklarını kaydetti. 
Kıvanç Tekstil’in üretimin her 
sürecinde fizik ve kalite kontrol 
laboratuvarında uluslararası 
standartlara uygun testler 
yaptığını ve müşterilerine 
servis verdiğini dile getiren 
Zeki Kıvanç, sözlerini 

ÜRETİMİN YÜZDE 80’İ 
İHRACATA
Uçurum Ailesi’nin Bossa’yı satın 
aldıktan sonra yeni yatırımlar 
ile 36 milyon metrelik üretim 
kapasitesini 2018 yılında yıllık 
50 milyon metreye çıkardığını, 
önümüzdeki 5 yılda yaptıkları ve 
yapacakları yatırımlar ile yüzde 
25 büyüme planladıklarını 
kaydeden Onur Duru, “Bossa 
olarak, yurtiçi müşterilerimizin 
dışında yurtdışında birçok 
ülkeye satış yapmaktayız. 

KIVANÇ TEKSTİL 464’ÜNCÜ SIRADA YER ALDI

DENİM KUMAŞIN DUAYENİ BOSSA
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T arım sektörünün önde 
gelen firmalarından 
olan Sunar Şirketler 

Grubu’nun bünyesinde yer alan 
Sunar Pazarlama, Elita Gıda ve 
Sunar Mısır Entegre Tesisleri, 
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 
listesine girmeyi başardı. 
Sunar Şirketler Grubu’nun 2019 
yılında Türkiye’ye en fazla gelir 
kazandıran üç şirketinin toplam 
ihracat performansı 88 milyon 
817 bin dolar oldu. 
 
İNOVATİF ÜRÜNLER,  
DAHA YUKARI TAŞIYACAK
Sunar Şirketler Grubu CEO’su 
Hasan A. Özkan, gıda başta 
olmak üzere birçok sektöre 
ham madde ve ara mamul 
üreten grup şirketlerinin, son 
yıllarda katma değeri yüksek 
ürün tedarikine daha fazla 
önem verdiğini belirtti. 2019 
yılında Sunar Pazarlama’nın 
33,8 milyon dolar, Elita 
Gıda’nın 33,2 milyon dolar, 
Sunar Mısır’ın 22,7 milyon 
dolar ihracat gerçekleştirdiğini 
kaydeden Hasan A. Özkan, 
“Sunar olarak Çukurova’da 
mısır tarımının öncüsü olan, 
sanayide yenilikçi yatırımlar 
yapan, doğaya ve insana 
değer katan sosyal projelerle 

anılıyoruz. İthal ikame 
ürünlerimizle, ülkemizin cari 
açığının kapatılması çabasına 
katkı sağlıyoruz. Yenilikçi 
ürünlerimizle sektörümüzde 
ilkleri ortaya çıkararak örnek 
oluyoruz. 100’den fazla ülkede 
milyonlarca tüketiciye ulaşan 
markalarımız, ‘Türk Malı’ 

Başarımızda payı olan, 
başta çalışanlarımız olmak 
üzere tedarikçilerimizden, 
tüketicilerimize kadar katkısı 
bulunan tüm paydaşlarımıza 
teşekkür ediyoruz” diye 
konuştu.
 
KRİZLERDE DE  
YATIRIMA DEVAM
Yıllık 1 milyon ton hububat 
ve yağlı tohum işleyen 
Sunar’ın, ürettiği katma değeri 
yüksek ürünler sayesinde 
Uzakdoğu’dan Amerika’ya 
kadar dünyanın çeşitli 
bölgelerindeki pazarlarda 
küresel ölçekteki oyuncularla 
rekabet halinde olduğunu 
ve kuruluşundan bu yana 
ekonomik krizler dahil her 
dönemde yatırımlarına 
aralıksız devam ettiğine 
dikkat çeken Özkan, “Geride 
kalan krizler dahil, bugünkü 
pandemi sürecini de 
yatırımlarla değerlendiriyoruz. 
Bu çerçevede önümüzdeki 
bir yıl içerisinde ciromuzun 
ciddi bir oranını teşkil edecek 
toplam 6 projemizi 2021 Kasım 
ayına kadar gerçekleştirmiş 
olacağız. Toz sorbitol, sıvı 
sorbitol kapasite artışı, yan 
ürün kurutma, modifiye 
nişasta, kojen, ham yağ ünitesi 
ve rafinasyon gibi yatırımları 
içerecek bu hamlemizle 
üretim kapasitemizi artırmayı 
hedeflemekteyiz. Bütün bu 
yatırımlarımız , ihracatımızı da 
olumlu yönde etkileyecektir. 
Bir sonraki sıralamalarda,  
şirketlerimizin daha üst 
basamaklarda yer alacağını 
düşünüyoruz” dedi.
Sunar Şirketler Grubu’nun 
ihracat kabiliyetine güç 
kazandıracak en genç şirketin 
Sunar NP olduğuna işaret 
eden Özkan, “Katma değeri 
yüksek üretimiyle yenilikçi 
şirketimiz Sunar NP, inovasyon, 
Ar-Ge ve sürdürülebilirlik 
içeren yapısıyla, biyobozunur 
TPS ve biyopolimer üretiyor. 
Türkiye’nin bu alanda yerli 
ve milli tek şirketi olan Sunar 
NP, bileşeninde yüksek oranlı 
nişasta içeren doğada çözülen 
plastik ham maddesiyle çevreci 
üretimini sürdürüyor. Plastik 
ham maddesine ikame üretim 
yapan Sunar NP ile birlikte 
Sunar Grup’un ihracattaki 
etkinliği daha da artacak” 
ifadelerini kullandı. 

imajını güçlendiriyor. 1000’e 
yaklaşan istihdamımız, ortaya 
çıkarılan katma değer, ithal 
ikame ürünlerimiz, ihracatımız 
ve sosyal projelerimizle , 
ham maddemizi sağladığımız 
topraklara, yani bu ülkeye 
değer katmaktan mutluyuz. 
İhracat ve büyüme hedefiyle 
gelişen Türkiye’ye hizmet 
veriyor olmanın gururunu 
yaşıyoruz.” dedi. 
 
BAŞARIYA DESTEK 
VERENLERE TEŞEKKÜR
Sunar Şirketleri Grubu’nun 
başarısında, geleceği gören, 
geniş ufuklarıyla kendilerine 
ışık tutan, Kurucu Başkan 
Nuri Çomu ve Şeref Başkanı 
Hüseyin Nuri Çomu’ya 

şükranlarını sunan 
CEO Hasan A. Özkan, 
“Ana hedefimiz olan 

sürdürülebilirlik 
çerçevesinde, daha 
üst sıralarda yer 
alma doğrultusunda 
faaliyetlerimizi 
devam ettiren en 
başarılı 3 şirketimizin 

‘Türkiye’nin İlk 
1000 İhracatçı Firması’ 

arasında yer alması 
sevincimizi katlamıştır.  

Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 2019 listesinde Sunar Şirketler Grubu’na 
bağlı firmalardan Sunar Pazarlama 593’üncü, Elita Gıda 612’nci ve Sunar 
Mısır Entegre 991’inci sıradan girdi.  Sunar Şirketler Grubu CEO’su Hasan 
A. Özkan, elde edilen başarıda yenilikçi ürünlerin, markalaşmanın ve 
sürdürülebilir faaliyetlerin etken olduğunu belirtti. 

SUNAR’IN TİM 1000’DEKİ ÜÇ YILDIZI
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Y em ve kanatlı eti 
sektörlerinde Adana’nın 
güçlü firmalarından 

olan Pilyem, TİM’in 
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 
listesinde 2019 yılında 

A dana’daki üretim 
üssünün yanı sıra 
Dubai, Kanada ve 

Endonezya’da da faaliyet 
gösteren Canada Green Gate 
Kozmetik, beş yılda büyük çıkış 
yakalayarak sektöründe 27’nci 
sıraya yükselirken, 2019 yılında 
gerçekleştirdiği 21,5 milyon 
dolarlık ihracatla Türkiye’nin İlk 
1000 İhracatçısı listesine 996’ncı 
sıradan girmeyi başardı. 
 
‘ÜRETİM 
YELPAZEMİZİ SÜREKLİ 
GENİŞLETİYORUZ’ 
Canada Green Gate Kozmetik 
Ürünleri Tic. A.Ş. İhracat 
Müdürü Davut Yeşilyurt, üretim 
portföyündeki çeşitlilikle kısa 
zamanda tüketicinin beğenisini 
kazanarak güvenirlik ve 
bilinirlikte ön saflara çıkan genç 
şirketin ürün yelpazesini sürekli 
genişleterek, talepleri hızlı 
karşılamada da üstün başarı 
sağladığın belirtti. Üretimdeki 
ilk dolumu ve ihracatı Royal 

gerçekleştirdiği 31,4 milyon 
dolarlık ihracatıyla 647’nci 
sırada yer aldı. Pilyem, aynı 
dönemde sektörel sıralamada 
ise 11’inciliği elde etti.
Pilyem Gıda Tarım San. ve Tic. 
A.Ş. Satıştan Sorumlu Genel 
Müdür Yardımcısı Cüneyt 
Özkurt, 1978 yılında Fikret 
Kaplan tarafından kurulan 
şirketin, 2007’den itibaren 
ihracat pazarlarına açıldığını, 
taze ve dondurulmuş olarak 
200’e yakın ürün çeşidini 12 
ülkeye ihraç ettiklerini belirtti.  

 
‘8 YILDA 314 

BASAMAK 
YÜKSELDİK’
Cüneyt Özkurt, 
Türkiye’nin İlk 1000 
İhracatçısı listesine 
ilk kez 2012 yılında 
961’inci sıradan giriş 
yaptıklarını, geçen 
süreçte 314 basamak 
ilerleyerek 2019 

Nova markalı şampuanla 
yaptıklarını kaydeden Davut 
Yeşilyurt, “2018 yılında alınan 
yatırım kararı ile 2020 Ocak 
ayından itibaren Adana Hacı 
Sabancı Organize Sanayi 
Bölgesi’nde 10 bin metrekare 
alan üzerinde kurduğumuz 
tesislerimizde üretime geçtik. 
Bugün geldiğimiz noktada 
köpük sabunları, tıraş köpükleri, 

belirten Özkurt, “2020-2021 
yıllarını kapsayan yatırım 
programımızda Adana’da 30 
bin metrekarelik damızlık tesisi 
ve haftalık 500 bin adet civciv 
üretim kapasitesine sahip yeni 
kuluçkahane yapımı yer alıyor. 
Niğde’nin Ulukışla İlçesi’nde 
80 bin metrekare kapalı alana 
sahip Türkiye’nin en büyük etlik 
piliç yetiştirme kümeslerinin 
yapımına başladık” dedi.

kıtada 45’ten fazla ülkeye ihracat 
gerçekleştirdiğini vurgulayan 
Yeşilyurt, “İhracatı artıracak 
Ar-Ge, teknolojik ve inovatif 
gelişmelere ayak uyduracak 
yeni makineler, araştırmalar 
ve yatırım hedefleriyle ihracat 
pazarında pazar payımızı 
büyütmeyi, markalaşma 
konusunda ilerlemeyi ve ürün 
bilinirliliğini artırmaya yönelik 
çalışmalar yapmayı, buna 
uygun bütçeler oluşturmayı 
ve istihdamı artırmayı 
amaçlıyoruz. Şampuan ve 
duş jelinde artışın yanında 
Covid-19 pandemisinin etkisiyle 
anti-bakteriyel el sabunu 
ve el dezenfektanı talebini 
karşılamak için de ekstra mesai 
yürütüyoruz. Kişisel temizlik 
ürünleri üreticisi olarak ana 
pazarımız olan Orta Asya’da 
pazar yapımızı giderek 
güçlendirirken 2020 yılı Avrupa 
ve Afrika’da yeni pazarlar 
oluşturduğumuz bir süreç 
yaşıyoruz” diye konuştu. 

yılında 647’nci sırada yer almayı 
başardıklarını kaydetti. Özkurt, 
“Üretimimizin yüzde 30’unu 
ihraç ediyoruz. Sektörümüzün 
lokomotif pazarlarından 
Irak, Libya, Kırgızistan, 
Türkmenistan, Afganistan, 
Katar, Umman, Moritanya, 
Hong Kong, Vietnam, Tayvan 
ve Tayland gibi ülkelere ihracat 
gerçekleştiriyoruz.” diye 
konuştu. Her yıl yüzde 10-15 
arası büyümeyi hedeflediklerini 

kişisel bakım ürünleri, ev bakım 
ürünleri, hijyen ürünleri, yetişkin 
ve hasta bezleri, çocuk bezleri, 
bebek bezleri üretimiyle de 
adımızı duyurmaktan sevinç 
duyuyoruz” dedi. 
 
‘4 KITADA 45 ÜLKEYE 
İHRACAT YAPIYORUZ’
Büyük gelişim gösteren Canada 
Green Gate Kozmetik’in 4 

PİLYEM KANATLI ETİNDE BÜYÜK OYUNCU

CANADA GREEN GATE’DEN 45 ÜLKEYE İHRACAT
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TEKSTİLİN YENİ UMUDU, 
RENKLİ PAMUK 
Pandemi nedeniyle dünya ekonomilerinin zor günler yaşadığı şu 
günlerde, Adana’da yetiştirilen renkli pamuklar tekstil sektörünün 
yeni umudu oldu. 

“Çukurova’nın Renkli Pamuğu, 
Tekstilin Yeni Umudu” Projesi 
kapsamında yetiştirilerek hasadı 
da törenle yapılan Gelincik 
ve Sarı Gelin çeşitlerinden 
üretilecek iplik, dokuma ve 
konfeksiyon ürünlerinin, kısa 
zamanda yalnız Türkiye değil, 
doğal ürün arayışındaki dünya 
ülkelerinde de büyük rağbet 
görmesi bekleniyor.
Adana Valiliği himayesinde, İl 
Tarım ve Orman Müdürlüğü 
koordinesinde, Doğu 
Akdeniz Araştırma Enstitüsü 
Müdürlüğü’nce yürütülen 
“Çukurova’nın Renkli Pamuğu, 
Tekstilin Yeni Umudu” 
Projesi kapsamında Yüreğir 
ilçesi Gökçeli mahallesinde 
yetiştirilen “Sarı Gelin” ve 
“Gelincik” çeşidi renkli 
pamuğun hasadı da düzenlenen 
“tarla günü”’nde gerçekleştirildi. 

RENKLİ GÖRÜNTÜLERE 
SAHNE OLDU
 Tarla gününde, Adana Valisi 
Süleyman Elban, Yüreğir 
Kaymakamı Oğuzhan Bingöl’ün 
yanısıra Adana Tarım ve Orman 
İl Müdürü Adil Alan, Doğu 
Akdeniz Tarımsal Araştırma 
Enstitü Müdürü Abdullah Çil, 
Adana Sanayi Odası (ADASO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç ile Ziraat Odaları, Adana 
Ticaret Borsası, Adana Sanayi 
Odası gibi tarım paydaşları, 
çeşitli sivil toplum kuruluşları 
hazır bulundu. Doğu Akdeniz 
Tarımsal Araştırma Enstitüsü’ne 
300 dekar renkli pamuk ekilişi 
yaptıran LCW Waikiki Tekstil 
Firması Yetkilileri, renkli 
pamuğu işlenebilir ip haline 
getiren Tekstil Meslek Lisesi ile 
el dokuması yapan Verim Kadın 
Kooperatifi Üyeleri ve yöre 

çiftçilerinin yoğun ilgi gösterdiği 
hasat etkinliği renkli görüntülere 
sahne oldu. Vali Süleyman 
Elban, tarla gününde yaptığı 
konuşmada, Adana’nın simgesi 
olan  pamuğun Çukurova için 
önemine dikkat çekerek,  proje 
çalışmalarını yürüten herkese, 

projeyi destekleyen tüm kurum 
ve kuruluşlara, sivil toplum 
kuruluşlarına, şirketlere ve 
çiftçilere teşekkür etti. 
 
ÇEVREYİ, DOĞAL 
ÜRÜNLER KURTARACAK
Teknoloji geliştikçe doğala 
dönüş ve çevre hassasiyetinin 
arttığına dikkat çeken Elban, 
“Geliştirilen Gelincik ve Sarı 
Gelin gibi doğal renkli pamuklar 
hem tekstil sanayisinde boya 
kullanılmasını, dolayısıyla 
boyanın çevreye verdiği 
zararı önleyecek, hem de 
enerji ve kaynak tasarrufu 
yapmamızı sağlayacak. Ayrıca 
üretilen ürünlerin daha sonra 
bertaraf edilmesiyle, çevreye 
verilebilecek zarar da giderilmiş 
olacak. Ayrıca, en başta kendi 
insanımız olmak üzere tüm 
insanlık doğal malzemelerden 
üretilmiş kıyafetler giyecek. 
Hayırlı olsun”dedi.
 
DESTEKLENMEYE DEĞER 
PROJE OLDU
İl Tarım ve Orman Müdürü 
Adil Alan da, renkli pamuk 
projesinin, Bakanlık tarafından 
2020 yılında yapılan 
değerlendirme sonucunda 
Türkiye genelinde kabul edilen 
ve desteklenmeye uygun 
görülen 25 proje içerisinde yer 
aldığına dikkat çekti. 
Doğu Akdeniz Tarımsal 
Araştırma Enstitü Müdürü 
Abdullah Çil ise enstitülerinde 
geliştirdikleri tohum çeşitleriyle 
ilgili bilgi vererek, mevcut 
çeşitlerle ilgili araştırmaları 
sürdüreceklerini aktardı.
Konuşmaların ardından 
Vali Elban ve katılımcılar, 
demonstrasyon alanını gezerek 
Sarı Gelin ve Gelincik çeşidini 
inceledikten sonra renkli 
pamukların hasadı yapıldı.










